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ZANIMIVOST

MODRA LUČ OB 
SVETOVNEM DNEVU 
ZNAKOVNIH JEZIKOV 

Po svetu živi okoli 75 milijonov gluhih, v Sloveniji 1500, 
od tega je okoli tisoč uporabnikov slovenskega znakov-
nega jezika kot prvega, maternega jezika. Leta 1959 je 
SZG sprejela svetovno manifestacijo Mednarodni dan 
gluhih, pozneje Mednarodni teden gluhih, ki ga obele-
žujemo konec septembra. 23. september je namreč sve-
tovni dan znakovnih jezikov. Na dnevu gluhih, ki ga vsa-

ko leto gosti drugo društvo (letos se je dan gluhih odvijal 
21. septembra v Slovenskih Konjicah), se zbere več kot 
1000 gluhih, naglušnih, strokovnih delavcev, tolmačev in 
njihovih družin iz vse Slovenije. Slovenija je prva država 
na svetu, ki je v najvišji pravni akt, ustavo, vpisala jezik 
gluho-slepih, ter peta država v Evropski uniji in dvanaj-
sta država na svetu, ki je v ustavo vpisala znakovni jezik. 
Kljub temu se gluha skupnost še vedno bori, da bi država 
zagotovila sistemski razvoj in financiranje slovenskega 
znakovnega jezika ter da bi gluhi otroci imeli možnost 
učiti se v svojem maternem jeziku, ki je znakovni jezik. 
Svetovna zveza gluhih uporablja modro barvo od svoje 
ustanovitve leta 1951, modri trak pa se uporablja kot sim-
bol delovanja skupnosti gluhih skozi stoletja za enakost 
v družbi in priznanje nacionalnih znakovnih jezikov.  Pro-
jektu Svetovne zveze gluhih in Zveze društev gluhih in 
naglušnih Slovenije sta pridružila tudi Občina Slovenska 
Bistrica in Svet za invalide Občine Slovenska Bistrica, zato 
je bil v luči ozaveščanja in podpore ob mednarodnem 
tednu gluhih z modro barvo osvetljen Rotovški stolp v 
Slovenski Bistrici. »25. septembra 2024 je potekala seja 
Sveta za invalide Občine Slovenska Bistrica. V posebno 
zadovoljstvo nam je, da smo v letu 2023 uspeli se dotak-
niti vseh 12 ciljev, ki smo si jih zadali v Akcijskem načrtu 
za neodvisno življenje invalidov za obdobje 2023–26. Tu-
kaj gre posebna zahvala pobudniku listine Antonu Ko-
larju, predsedniku Društva invalidov Črešnjevec. V svetu 
za invalide se odzivamo na vse pobude, prejete s strani 
invalidov, invalidskih organizacij ter občank in občanov. 
Tako smo se odzvali tudi pobudi Zveze društev gluhih in 
naglušnih Slovenije in se pridružili njihovemu projektu 
Modra luč za znakovne jezike ter osvetlili bistriški Rotovž 
z modro lučjo ob svetovnem dnevu znakovnih jezikov 
23. septembra 2024 in s tem pomagali zvezi pri ozave-
ščanju javnost o tej nevidni invalidnosti.« 

Žarko Furman, predsednik Sveta za invalide in podžupan 
Občine Slovenska Bistrica
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Oktober ni le mesec začetka jeseni, ampak tudi 
praznični mesec starejših ljudi. 1. oktober je medna-
rodni dan starejših. Starejši različno preživljamo tretje 
življenjsko obdobje. Pomembno je, da se ne osami-
mo in odmaknemo od aktivnega življenja, saj so dru-
žabni stiki pomembni za dobro počutje in zdravje.                                                                                                                                         
Nismo preteklost, skupaj z mladimi smo sedanjost. 
Aktivno in varno staranje ne sme biti le geslo, dodati mu 
moramo vsebine in resnično skrb oziroma pomoč.
Prav to je naloga društev upokojencev in tudi osno-
va dela Društva upokojencev Slovenska Bistrica, ki 
bo v prihodnjem letu praznovalo 75 let delovanja.                                                                                                                                     
V društvo je vključenih več kot tisoč članov (1.019) 
iz štirih krajevnih skupnosti mesta in širše. Naše delo 
je raznoliko, vsakodnevno, predano in prostovoljno.                                                                
Zajema druženje, svetovanje, informiranje, usmerja-
nje in nudenje pomoči vsakomur, ki jo potrebuje. Po-
sebno pozornost namenjamo najstarejšim članom.                                                                                                                      
Srečujemo se, se družimo in tudi tekmujemo. Delujemo 
v 14 sekcijah, komisijah in skupinah: rekreacija, poho-
dništvo, izletništvo in letovanja, ekskurzije, plesna sekcija, 

kegljaška in balinarska sekcija, ročna dela in sekcija za teh-
niško kulturo, kuhanje in pečenje, fotografiranje, slikanje.                                                                                                                                        
Vendar naše delo niso le prostočasne dejavnosti. Veliko 
pozornost namenjamo izobraževanju in usposabljanju, 
socialno zdravstveni problematiki, področju pokojnin in 
drugih finančnih dodatkov, stanovanjskim vprašanjem, 
dolgotrajni oskrbi in reševanju pravnih in upravnih vpra-
šanj. Informiramo člane in javnost, vsako leto izdamo 
Informator; naše delo predstavljamo na razstavah in 
medgeneracijsko sodelujemo s šolami, zavodi, društvi in 
drugimi organizacijami. Posebej izpostavljam pomoč in 
občutek vodstva občine za starejše.  Izvajamo vsesloven-
sko akcijo E-oskrba na daljavo, delujemo v svetu za sta-
rejše naše občine, pripravljamo svetovalnico za pomoč 
starejšim od 65 let. Aktivni smo v Medobčinski zvezi DU 
Slovenska Bistrica (MZDU), Zgornjepodravski pokrajin-
ski zvezi DU Maribor (ZPZDU MB) in Zvezi DU Slovenije 
(ZDUS) ter drugih institucijah in organizacijah. V tem me-
secu smo pripravili oziroma se predstavljamo na dveh 
razstavah – v KS Impol in v gradu Slovenska Bistrica.                                                                                                                                        
Za nas je izrednega pomena, da se vsi zakoni, ki so ve-
zani na starejše, npr. Zakon o dolgotrajni oskrbi, izvajajo.                                                                                                                                        
Nismo odmaknjeni, zavedamo se, da so razumske, 
čustvene in telesne dejavnosti nas starejših nujne, zato 
v društvu odgovorno, z entuziazmom in empatijo skrbi-
mo za preživljanje tretjega življenjskega obdobja.                                                                                                                          
Tudi v prihodnje bodo novi izzivi, želje in cilji bogatili 
naše delo. Pridružite se nam.

Vida Lipoglav, predsednica Društva upokojencev 
Slovenska Bistrica

Dejavnosti v DU Slovenska Bistrica

“STAREJŠI SMO 
SEDANJOST “
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KAJ LAHKO UREJAMO NA UPRAVNI ENOTI SLOVENSKA BISTRICA IN 
KAJ NA OBČINI SLOVENSKA BISTRICA?
Ker še vedno prihaja do številnih težav in  dezinformacij glede pristojnosti Upravne enote Slovenska Bistrica 
in Občine Slovenska Bistrica, ponovno objavljamo, katere zadeve lahko urejate na Upravni enoti Slovenska 
Bistrica in katere na Občini Slovenska Bistrica. 

Na upravni enoti vodijo upravne postopke na I. stopnji 
in izvajajo določene upravne naloge z delovnih podro-
čij posameznih ministrstev. Izdajajo osebne izkaznice, 
potne listine, vozniška dovoljenja, orožne liste, izpiske 
iz matičnih registrov ter gradbena in uporabna dovo-
ljenja. Urejajo odobritev pravnih poslov s kmetijskimi 
zemljišči, javnih prireditev ter pravic na področju voj-
nih invalidov, žrtev vojne in vojnih veteranov. Pristojni 
so tudi za izdajanje enotnih dovoljenj za prebivanje in 
delo tujcem ter odobritev sprejema v državljanstvo Re-
publike Slovenije.

mag. Emil Trontelj (02 805 55 01, emil.trontelj@gov.si)

ODDELKI UPRAVNE ENOTE 
Oddelek za kmetijstvo in okolje 
Na oddelku za kmetijstvo in okolje opravljajo nasled-
nje storitve:
 • izdajanje in spremembe gradbenega dovoljenja,
 • izdajanje gradbenih dovoljenj za nezahteven objekt,
 • izdajanje dovoljenj za objekt daljšega obstoja,
 • izdajanje dovoljenj za legalizacijo objektov,
 • izdajanje uporabnih dovoljenj,
 • odmerjanje nadomestil za degradacijo in uzurpacijo 
prostora,

 • izdaja dovoljenj za poseg v naravo,
 • izdajanje soglasij za promet z nepremičninami na za-
varovanem območju,

 • izdaja odločb o razlastitvi in o omejitvi lastninske 
pravice,

 • izdaja odločb o vrnitvi razlaščenih nepremičnin,
 • izdaja odločb o vpisu v register upravnikov stavb in o 

izbrisu iz registra,
 • izdajanje dovoljenj za opravljanje dimnikarskih sto-
ritev,

 • podelitev licenc za izvajanje dimnikarskih storitev in 
izdajanje dimnikarskih izkaznic,

 • vodenje registra agrarnih skupnosti,
 • agrarne operacije,
 • izdajanje odločb o pripustnih postajah,
 • izdajanje odločb o obnovi vinograda,
 • pridobitev statusa kmeta,
 • izdajanje odločb v zvezi s prometom s kmetijskimi 
zemljišči, gozdovi in kmetijami,

 • odločanje o zaščitah kmetij,
 • izdajanje dovoljenj za dopolnilne dejavnosti na kme-
tijah in vodenje registra dopolnilnih dejavnosti na 
kmetijah,

 • vodenje registra kmetijskih gospodarstev,
 • vodenje registra pridelovalcev grozdja in vina,
 • točka SPOT (e-VEM):registracija samostojnega pod-
jetnika ali enostavne družbe z omejeno odgovor-
nostjo: spremembe, izbrisi, prijave in odjave v zdra-
vstveno zavarovanje za podjetnike, oddaja davčnih 
podatkov, vloge za dodelitev identifikacijskih številk 
za DDV, vloge za obrtno dovoljenje, dodelitev po-
oblastil za procesna dejanja za podjetnike,...

 • prijava osebnega dopolnilnega dela prek spletnega 
portala AJPES in prodaja/izdaja vrednotnic za oseb-
no dopolnilno delo.

Kontakt: Sonja Dežman Nemec (ue.slbistrica@gov.si, 02 
805 55 00)

Oddelek za občo upravo, druge upravne naloge in sku-
pne zadeve 
Na oddelku za občo upravo, druge upravne naloge in 
skupne zadeve opravljajo naslednje naloge:
 • odločanje o statusu in pravicah vojaških invalidov, 
civilnih invalidov, vojnih veteranov in žrtev vojnega 

ORGANIZACIJA IN 
NALOGE
UPRAVNE ENOTE
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nasilja,
 • izdajanje evropskih kartic ugodnosti za invalide,
 • hramba statutov oziroma drugih temeljnih aktov sin-
dikatov v podjetjih, zavodih in drugih organizacijah 
ter delodajalcih,

 • odločanje o pravici do tehničnega pripomočka in 
izdaja vrednotnic za nabavo priznanega tehničnega 
pripomočka,

 • odločanje o pravici do prilagoditve vozila in izdaja 
vrednotnic za plačilo priznane prilagoditve vozila,

 • odločanje o pravici do psa pomočnika,
 • svetovanje strankam in nudenje splošnih informacij o 
urejanju upravnih zadev pri upravni enoti,

 • upravne overitve podpisov, fotokopij oz. prepisov in 
garantnih pisem,

 • sprejem vlog za pridobitev kvalificiranega digitalne-
ga potrdila za fizične osebe SIGEN-CA,

 • izdaja potrdil iz zbirk geodetskih podatkov,
 • izdaja izpisov iz zemljiške knjige.

Kontakt: mag. Darka Valent  (ue.slbistrica@gov.si, 02 805 
55 18)

Oddelek za upravne notranje zadeve 
Na oddelku za upravne notranje zadeve upravne enote 
Slovenska Bistrica  nudijo naslednje storitve:
 • izdajanje osebnih izkaznic,
 • izdajanje potnih listov in obmejne prepustnice oziro-
ma kmetijskega vložka,

 • izdajanje vozniških dovoljenj,
 • izdajanje parkirnih kart,
 • registracija motornih in priklopnih vozil,
 • odjava motornega in priklopnega vozila iz prometa,

 • oprostitev plačila letne dajatve za uporabo osebnega 
vozila,

 • vpis spremljevalca v evidenčni karton vožnje,
 • prijava in sklenitev zakonske ali partnerske zveze,
 • izdajanje izpiskov in potrdil iz matičnega registra, ma-
tičnih in državljanskih knjig ter registra prebivalstva,

 • prijava rojstva, priznanje očetovstva, prijava smrti,
 • sestava smrtovnice,
 • izdajanje dovoljenj za javne prireditve in javne shode,
 • izdajanje dovoljenj za zbiranje prostovoljnih prispev-
kov,

 • izdajanje dovoljenj za orožje in eksplozive,
 • prijava, odjava ali sprememba stalnega oziroma zača-
snega prebivališča,

 • posredovanje osebnih podatkov s področja upravnih 
notranjih zadev,

 • potrjevanje podpor volivca,
 • priglasitev na teoretični in praktični  del vozniških iz-
pitov vseh kategorij,

 • izdajanje dovoljenj za učitelja vožnje, dovoljenj za 
učitelja prometnih predpisov in dovoljenj za strokov-
nega vodjo avto šole,

 • registracija društev,
 • ugotavljanje in sprejem v državljanstvo Republike 
Slovenije,

 • sprememba osebnega imena,
 • ugotavljanje dejanskega stalnega ali začasnega pre-
bivališča,

 • izdajanje dovoljenj tujcem za bivanje in delo v Repu-
bliki Sloveniji.

Kontakt: Maja Fras (maja.fras@gov.si, 02 805 55 34)
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DIREKTOR OBČINSKE UPRAVE
Mag. Branko Žnidar, kontakt: 02 843 28 10, e-pošta: ob-
cina@slov-bistrica.si (vodi občinsko upravo)
ODDELEK ZA DRUŽBENE DEJAVNOSTI 
(vodja Irena Jereb, kontakt oddelka: 02 843 28 20)
 • organizacija šolskih prevozov za osnovnošolce;
 • denarna pomoč ob rojstvu otroka;
 • oprostitev plačila vrtca  ob daljši odsotnosti;
 • podelitev koncesije za izvajanje programov vrtca;
 • podelitev koncesije za izvajanje  zdravstvene / lekar-
niške  dejavnosti;

 • izdaja mnenja o ne/uveljavljanju predkupne pravice 
na nepremičnini , ki je opredeljena kot kulturni spo-
menik lokalnega pomena, 

 • dodelitev štipendij za študente;
 • izvedba javnih razpisov za sofinanciranje kulturnih, 
športnih, mladinskih in  humanitarnih programov in 
projektov ter programov društev upokojencev,

 • izvedba investicij s področja vzgoje in izobraževanja, 
športa, kulture, sociale in zdravstva. 

ODDELEK ZA OKOLJE IN PROSTOR
(vodja: Janja Mlaker, kontakt oddelka: 02 843 28 30)
 • priprava občinskega prostorskega načrta in prostor-
skih izvedbenih aktov (OPPN);

 • izdajanje potrdil o namenski rabi prostora ter lokacij-
skih informacij;

 • odmera komunalnega prispevka;
 • izdajanje soglasij za posege in gradnjo v varovalnem 
pasu občinskih cest;

 • izdajanje dovoljenj za ureditev cestnih priključkov na 
javno cesto;

 • izdajanje odločb za zaporo ceste;
 • izdajanje dovoljenj zaradi del na javni cesti;
 • izdajanje dovoljenj za postavitev neprometnih zna-
kov in turistične signalizacije;

 • izdajanje projektnih pogojev in mnenj iz prometne-
ga vidika ter z vidika skladnosti s prostorskimi akti;

 • izdajanje soglasij za uporabo javnih površin;
 • sodelovanje pri vzdrževanju in urejanju občinskih 
cest, javne snage in javnih površin;

 • priprava in objava javnega razpisa za sofinanciranje 
male komunalne čistilne naprave;

 • izdajanje soglasij za začasno uporabo javnih površin.
ODDELEK ZA GOSPODARSTVO
(vodja: mag. Branko Žnidar, kontakt: 02 843 28 10)
Priprava in objava javnih razpisov za:
 • sofinanciranje zavarovalne premije v kmetijstvu (iz-
daja odločb),

 • sofinanciranje delovanja društev na področju kmetij-
stva (izdaja pogodb),

 • sofinanciranje dejavnosti društev in zveze na podro-
čju turizma (izdaja sklepov),

 • pridobitev sredstev za ohranjanje in razvoj kmetij-
stva (izdaja pogodb),

 • sofinanciranje sterilizacije in kastracije lastniških 
mačk (izdaja odločbe),

 • subvencioniranje obrestne mere za investicijska po-
sojila v kmetijski dejavnosti,

 • subvencioniranje obrestne mere za investicijska po-
sojila za razvoj obrti in drobnega gospodarstva (izda-
ja sklepa);

 • sofinanciranje obnove fasad objektov varovanih kot 
kulturna dediščina (izdaja pogodb)

 • Izdaja potrdila EKRP (Evropski kmetijski sklad za ra-
zvoj podeželja) o prejemu sredstev iz občinskega 
proračuna

 • prijava škode v tekoči kmetijski proizvodnji po preje-
mu sklepa o elementarni nesreči;

 • dodeljevanje neprofitnih stanovanj v najem;
 • dodeljevanje poslovnih prostorov v najem;
 • izdaja dovoljenja za uporabo zvočnih naprav;
 • izdaja potrdila o obratovalnem času gostinskega 
obrata;

 • izdaja soglasja za enkratno podaljšanje obratovalne-
ga časa

ODDELEK ZA SPLOŠNE IN PRAVNE ZADEVE
(vodja: mag. Janja Tkavc Smogavec, kontakt oddelka: 
02 843 28 22)
 • urejanje premoženjsko pravnih razmerij v zvezi z ob-
činskimi zemljišči;

 • izdajanje potrdila o ne/uveljavljanju predkupne pra-
vice;

 • pripravljanje pogodbe o podelitvi služnostnih pravic 
na javnih in občinskih nepremičninah;

 • vodenje postopkov za nakup/prodajo občinskega 

ORGANIZACIJA IN 
NALOGE
OBČINSKE UPRAVE
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Občinski svet Občine Slovenska Bistrica se je v sredo, 2. 
oktobra, sešel na 13. redni seji. Svetniki so osrednjo po-
zornost namenili prvi obravnavi občinskega proračuna 
za prihodnje leto, odlok so sprejeli z 20 glasovi za in enim 
proti.  V nadaljevanju seje so se seznanili s polletno re-
alizacijo proračuna za leto 2024. Sprejeli so pravilnik o 
sofinanciranju društev upokojencev in v prvi obravnavi 
pravilnik o plačah občinskih funkcionarjev in nagradah 
delovnih teles občinskega sveta ter s spremembo odlo-
ka o ustanovitvi javnega vzgojno-izobraževalnega zavo-
da Osnovna šola Gustava Šiliha Laporje. 
Občinski svet je podal soglasje k uskladitvi cene social-
novarstvene storitve pomoči na domu in nestrinjanje k 
predlaganemu izstopu Občine Slovenska Bistrica iz sou-
stanoviteljstva Srednje šole Slovenska Bistrica. 
Svetniki so prisluhnili tudi poročilu o realizaciji Akcijske-
ga načrta za neodvisno življenje invalidov v občini za 
leto 2023, potrdili investicijski projekt Sanacija plazu na 
lokalni cesti Cezlak–Kebelj ter projekta Komunalna ure-
ditev aglomeracije Slovenska Bistrica in Demanganiza-
cija in deferizacija globinskih vodnjakov ter novelacijo 
investicijskega programa Zeleno parkirišče.  Svetniki so 
se seznanili tudi s poročilom o neurju s točo z dne 13. 

julija, prav tako so sprejeli še nekaj premoženjskih in ka-
drovskih zadev. 
Več o 13. seji občinskega sveta lahko preberete na pove-
zavi: https://www.slovenska-bistrica.si/vsebina/13-redna-
-seja-obcinskega-sveta

NALOGE OBČINE, OBČINSKI SVET

premoženja;
 • pripravljanje pogodbe za najem občinskih zemljišč;
 • sodelovanje pri geodetskih postopkih odmer občin-
skih cest;

 • urejanje baze nadomestila za uporabo stavbnega 
zemljišča na podlagi prejema sprememb podatkov;

 • zdajanje odločbe o oprostitvi plačila nadomestila za 
uporabo stavbnega zemljišča.

MEDOBČINSKI INŠPEKTORAT IN REDARSTVO OBČIN SLO-
VENSKA BISTRICA, POLJČANE IN MAKOLE
(vodja: mag. Robert vrečko, kontakt: 02 843 28 30)
Nadzoruje izvajanje predpisov občine ustanoviteljice 
in izvajanje državnih predpisov, ki pooblaščajo medob-
činsko inšpekcijo in medobčinsko redarstvo za nadzor. 

Najpogosteje se izvaja nadzor izvrševanja predpisov, ki 
določajo:
• nadzor nad občinskimi cestami,
• nadzor nad zbiranjem in ravnanjem s komunalnimi 
odpadki in nadzor nad odvajanjem in čiščenjem ko-
munalnih odpadnih in padavinskih voda,
• nadzor prometa na občinskih cestah in državnih ce-
stah v naseljih.
CIVILNA ZAŠČITA IN POŽARNA VARNOST
(poveljnik civilne zaščite: Branko Hojnik, kontakt: 02 
843 12 86)
 • skrb za požarno varnost in organizira reševalno po-
moč in organiziranje pomoči in reševanja za primere 
elementarnih in drugih nesreč.

13. REDNA SEJA 
OBČINSKEGA SVETA 
OBČINE SLOVENSKA 
BISTRICA 
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Vsak letni čas ima svoj čar, a ko v teh dneh opazujem pre-
čudovito naravo, lahko rečem, da jeseni postane najboljši 
slikar. Je živ dokaz, da spremembe lahko prinesejo tudi ve-
liko lepega. Od nas samih pa je odvisno, ali znamo in kako 
znamo izkoristiti ter uživati v trenutkih, ki nam jih ponuja 
življenje. In te trenutke popolnosti, ki nam jih vedno znova 
ponuja narava, lahko najdemo kjerkoli. Če si le želimo in si 
vzamemo čas, so lahko tudi vrata za novo pot, ki je do zdaj 
nismo poznali. 
A če se narava jeseni počasi umirja, je letos politična 
jesen ravno nasprotno veliko bolj vroča in pestra. Sredi 
poletja je bila s strani Poslanske skupine SDS vložena že 
druga interpelacija zoper ministrico za digitalno preo-
brazbo Emilijo Stojmenov Duh, a do njene napovedane 

obravnave na redni septembrski seji državnega zbora 
tokrat ni prišlo. Šlamastiko ministrice, ko je po več kot 
štirih mesecih od začetka razdeljevanja računalnikov, te 
je prejela zgolj desetina upravičencev, sta v svoji reviziji 
obravnavala tudi Računsko sodišče in Komisija za prepre-
čevanje korupcije. Iz revizijskega poročila Računskega 
sodišča o nakupu 13.000 računalnikov izhajajo številne 

NOVICE IZ DRŽAVNEGA 
ZBORA

DRUŠTVO INVALIDOV ČREŠNJEVEC,
SVET ZA INVALIDE OBČINE SLOVENSKA BISTRICA 

in OBČINA SLOVENSKA BISTRICA

ob mednarodnem dnevu invalidov in 10. obletnici podelitve listine Občina po meri invalidov 
Občini Slovenska Bistrica vas vabimo na slovesno prireditev, ki bo v ponedeljek, 3. decembra 2024.

Ob prijetnem druženju in pestrem kulturnem programu, ki ga bodo pripravila invalidska društva in 
zavodi, se bomo dodatno seznanili z dejavnostmi invalidskih organizacij in projektom Občina po meri 

invalidov. 

Predstavljena bosta vzpona inPlaninca Planinske zveze Slovenija (PZS) na Triglav in Breithorn.

Spoštovani,

Prireditev bo potekala v Viteški dvorani Bistriškega gradu 
(Grajska ulica 11, 2310 Slovenska Bistrica)

s pričetkom ob 17. uri.
Program bo vodila Jana Jeglič, spremljala jo bo znakovna tolmačka Marija Kosar.

VLJUDNO VABLJENI!

Društvo invalidov Črešnjevec, 
predsenik Anton Kolar

Svet za invalide občine Slovenska Bistrica,
predsednik Žarko Furman

Občina Slovenska Bistrica,
župan dr. Ivan Žagar
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ugotovljene nepravilnosti, Komisija za preprečevanje 
korupcije pa je v obravnavani zadevi zaznala več korup-
cijskih tveganj in zaradi suma kršitve Zakona o javnem 
naročanju zadevo predala v obravnavo tudi Državni re-
vizijski komisiji. Tik pred obravnavo vložene interpelacije 
v državnem zboru pa je na koncu ministrico odnesel star 
prometni prekršek. Zaradi nove afere z modrimi lučmi in 
prometnega prekrška v Avstriji ji je podporo tokrat odre-
kel tudi predsednik vlade s koalicijskimi poslanci, zato se 
je ministrica s svojega mesta poslovila z odstopno izjavo. 
Po dobrih dveh letih je tako ministrsko ekipo Golobove 
vlade zapustilo že devet ministrov. Z izjemo nekdanje 
pravosodne ministrice Dominike Švarc Pipan pa so bili 
vsi odstopljeni ministri iz kvote Gibanja Svobode. Poleg 
številnih odstopov ministrov Golobove vlade, zaradi če-
sar se otežuje delo izvršilne in posledično tudi zakono-
dajne veje oblasti, smo bili sredi septembra obveščeni še 
o predlogih kandidatov za novega obrambnega in šol-
skega ministra. Po izvolitvi Marjana Šarca v Evropski par-
lament je vodenje ministrstva za obrambo prevzel Bo-
rut Sajovic, dosedanji vodja poslanske skupine Gibanja 
Svobode, sedaj že nekdanjega šolskega ministra Darjo 
Feldo pa je po njegovem odstopu zamenjal sicer uradno 
že upokojeni direktor Zavoda RS za šolstvo Vinko Logaj.
Sredi septembra je precej prahu med opozicijskimi po-
slanci dvignila vložena vladna novela Zakona o izvrševa-
nju kazenskih sankcij, ki jo je vlada pripravila zaradi preza-
sedenosti slovenskih zaporov in množičnega odhajanja 
pravosodnih policistov. V opoziciji smo vladni noveli 
ostro nasprotovali, saj glavna izziva, kot so prenizke pla-
če pravosodnih policistov in prostorske stiske v zaporih, 
predlog novele zakona ne rešuje. Se pa po drugi strani 
s predlagano novelo močno posega v človekove pravi-
ce in svoboščine, na kar je vlado pri obravnavi predloga 
novele med drugim opozoril tudi Sodni svet. Z novelo 
zakona se namreč potencialno ogroža vse prebivalke in 
prebivalce Republike Slovenije, saj se uzakonja možnost 
prekinitve prestajanja zaporne kazni in odlog kazni tudi 
za tihotapce ilegalnih migrantov, ki predstavljajo kar po-
lovico vseh trenutnih pripornikov. V Poslanski skupini 
SDS smo zato na vladni predlog zakonske novele prip-
ravili in vložili amandma, ki bi prekupčevalcem z belim 
blagom preprečil možnost prekinitve ali odloga kazni, 
saj menimo, da je nezakonito tihotapljenje ljudi in neza-
konito pridobivanje denarja na račun ilegalnih migran-
tov eno izmed hujših kaznivih dejanj, za katera bi morala 
veljati zelo stroge sankcije. S predlogom amandmaja 

nismo uspeli, saj so koalicijski poslanci predlog novele 
zakona sprejeli v prvotno predlagani vsebini. 
Poleg številnih sej matičnih odborov in izrednih sej dr-
žavnega zbora je v zadnjem tednu meseca septembra 
potekala tudi redna septembrska seja državnega zbora, 
ki se je tako kot vsak mesec pričela s poslanskimi vpra-
šanji pristojnim ministrom. Med številnimi zakoni, ki so 
se v tednu redne seje obravnavali in sprejeli, bi omenila 
še spremembo Zakona o lokalnih volitvah in Zakona o 
osnovni šoli. V prvem branju potrjena novela Zakona o 
lokalnih volitvah prinaša kar nekaj novosti, in sicer širi ak-
tivno legitimacijo in podaljšuje rok za vložitev ugovora 
pri občinski volilni komisiji na dva dni po dnevu glaso-
vanja, širi krog upravičencev za vložitev tožbe na Uprav-
no sodišče ter uvaja elektronsko poslovanje sodišča. Z 
novelo se odpravlja tudi potrditev mandatov članov 
občinskega sveta, namesto tega pa se uvaja seznanitev 
občinskega sveta o izidu volitev, s katerim je ugotovlje-
na izvolitev članov občinskega sveta in župana. Zakonski 
predlog uvaja tudi višja nadomestila predsednikom in 
tajnikom občinskih volilnih komisij v občinah z več kot 
25.000 volilnimi upravičenci na zadnjih rednih lokalnih 
volitvah. V okviru prve obravnave vsebine predloga smo 
v opoziciji nasprotovali zlasti predlagani rešitvi, da se 
lahko za predsednika občinske volilne komisije in njego-
vega namestnika imenuje zgolj sodnika, pravnika pa le 
v primeru, če sodnika ni. Ker so se slednjemu pridružila 
tudi mnenja občinskih združenj, je bilo s strani koalicij-
skih poslancev obljubljeno, da bodo v nadaljnji obrav-
navi zakona do drugega branja v tej smeri pripravili 
spremembe besedila.  Z novelo Zakona o osnovni šoli, ki 
so jo tokrat pripravili v Poslanski skupini Nove Slovenije, 
so zaradi vse večjega nasilja, ki smo mu v zadnjih letih 
priča v osnovnih šolah, predlagane zakonske spremem-
be z uvedbo novih vzgojnih ukrepov. In sicer je predlog 

DRŽAVNI ZBOR



inf  rmator

10

oktober 2024

novele predvidel, da bi lahko ob težjih in ponavljajočih 
se kršitvah učenca ravnatelj takšnemu učencu izrekel 
ostrejše vzgojne ukrepe, ki bi omočili, da bi se moteči in 
nasilni učenci odstranili iz šolskega okolja. Takšni učenci 
bi se tako začasno izobraževali na daljavo, se vključili v 

vzgojni program socializacije ali pa bi se jih lahko celo 
začasno izključilo iz šole. Dejstvo namreč je, da pristojni 
nasilja že dlje časa več nimajo pod nadzorom, ravnatelji 
pa opozarjajo, da šole pravzaprav sploh nimajo konkret-
nih vzvodov, da proti takšnim učencem ukrepajo, razen 
trenutnih vzgojnih ukrepov, ki pa v resnici nimajo učin-
ka. Vlada in poslanci koalicije takšnega predloga zakon-
ske novele niso potrdili, zato predlog zakona ni dobil 
zadostne podpore za nadaljnjo obravnavo in morebitno 
potrditev.  V začetku meseca oktobra smo v državni zbor 
prejeli tudi vladne predloge proračunskih dokumentov 
za naslednji dve leti. Iz prejetih dokumentov je razvidno, 
da vlada v naslednjih dveh letih v naših krajih ne načrtu-
je konkretnejših investicijskih projektov, iz proračunskih 
dokumentov pa so črtane tudi investicije, ki so bile pod 
prejšnjo vlado že potrjene. Ena izmed takšnih je tudi iz-
gradnja kolesarske steze ob lokalni cesti Pečke–Sloven-
ska Bistrica, ki bi povezovala kolesarsko pot od središča 
mesta v Slovenski Bistrici pa vse do železniške postaje na 
Črešnjevcu. V okviru obravnave proračunskih dokumen-
tov bom zato pripravila in vložila amandmaje, s katerimi 
bi se investicije v naših krajih znova vnesle v predlog dr-
žavnega proračuna. 
Spoštovani. Vsak dan v življenju je lahko nova zgodba za 
nov začetek in s časom, ki ga znamo podariti sebi, lahko 
postanemo veliko bolj umirjeni in srečni. Zato vam v teh 
barvitih jesenskih dneh predvsem želim, da si kakšen tre-
nutek dneva »ukradete« le zase.

mag. Karmen Furman, poslanka državnega zbora

DRŽAVNI ZBOR, RIC

Pri zamenjavi kotla za ogrevanje stavbe s toplotno čr-
palko ali pri odločitvi za vgradnjo toplotne črpalke za 
ogrevanje pri novogradnji je zelo koristno razmisliti, ali 
še vgraditi ustrezen hranilnik za toplo vodo. Razmislek 
namreč temelji na možni obliki hranjenja energije, ki jo 
bomo potrebovali v nekem drugem časovnem obdobju, 
kot je na voljo potrebna energija za ogrevanje, oziroma 
ko je nam dostopna energija za ta namen najcenejša.
Toplotne črpalke potrebujejo za svoje delovanje elek-
trično energijo, hkrati pa še izkoriščajo toploto iz okolice, 

to je iz okoliškega zraka, zemlje ali vode in jo zvišajo na 
nam uporabno raven. Če tem toplotnim črpalkam doda-
mo hranilnik tople vode, postanemo kar naenkrat fleksi-
bilni in lahko potrebno električno energijo pridobimo iz 
omrežja v času, ko je za to cena najnižja. 
Če je do nedavnega za potrošnike veljalo, da so cene za 
uporabo omrežja in cene za dobavo energije običajno 
usklajene, to v prihodnje ne bo več nujno. Cenovni si-
gnali za uporabo omrežja in cenovni signali za dobavo 
energije so lahko tudi nasprotujoči. Tako je npr. poleti v 
času lepega vremena in ugodnih vetrovnih razmer opol-
dne cena električne energije na trgu izrazito nizka ali celo 
negativna, kar pomeni, da lahko odjemalec za rabo ele-
ktrične energije v tem času prejme celo plačilo. Po dru-
gi strani pa je v obdobju nizkih cen električne energije 
obremenitev celotnega omrežja visoka (četudi je lahko 

RAZMISLEK OB 
VGRADNJI TOPLOTNE 
ČRPALKE ZA OGREVANJE 
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omrežje lokalno zaradi proizvodnje iz obnovljivih virov 
na določenih območjih razbremenjeno) in je posledično 
omrežnina oziroma tarifa za uporabo omrežja višja. Zato 
je z vidika potrošnika smiselno upoštevati oba cenovna 
signala in se bolj prilagoditi tistemu, ki zagotavlja večjo 
korist. Posledično bo postala izbira produkta za dobavo 
energije še pomembnejša.
Podobno velja za razne programe prilagajanja odjema, 
ki jih promovirajo določeni dobavitelji, kot so obdobja 
znižanih cen. Ta lahko nastopijo v času višjih cen za upo-
rabo omrežja in je tako učinek prilagajanja lahko ničen 
oziroma celo negativen, tj. uporabnik si z neustreznim 
prilagajanjem odjema poveča skupne stroške oskrbe.
V poštev pride tudi sklenitev pogodb z dinamičnimi ce-
nami, ki odražajo sprotne cene na trgu, še posebej, če 
se po taki pogodbi dobavlja energija za del porabe, ki 
je količinsko pomembna in se časovno sklada z nasto-
pom posebej ugodnih cen, oziroma je možno porabo 
pomakniti na cenovno ugodnejši termin. 
Pogodba za dobavo električne energije po dinamičnih 
cenah temelji na urnem obračunu. Električne energije 
tako ne kupujemo na podlagi tarifnih cenikov, temveč 
po urnih cenah. Dinamični cenik pomeni, da porabnik 
plačuje električno energijo po borznih cenah, ki se dan 
vnaprej oblikujejo za vsako uro posebej in so vedno od-
raz ponudbe in povpraševanja v slovenskem elektroe-
nergetskem sistemu. 
Gospodinjstvo plača elektriko po dejanski porabi in po 
urnih cenah za dan vnaprej, po katerih se trguje na slo-
venski borzi. Dobavitelj k tem cenam doda še nek doda-
tek, v katerem so zajeti dobava energije, stroški transak-
cij na borzi, stroški odstopanj in drugi stroški dobavitelja 
ter DDV. Zaradi velike proizvodnje električne energije iz 
sončnih elektrarn, ki je značilna za sončne dni, se na trgu 
pojavijo viški. Takrat je cena električne energije na borzi 
celo negativna. To je najpogosteje ob sobotah in nede-
ljah in tudi ob delovnikih od 10. do 16. ure. 
Cena uporabe omrežja pa je razdeljena po časovnih blo-

kih in jo je smiselno prav tako spremljati. Potem je odlo-
čitev za najustreznejši čas porabe energije za segrevanje 
vode v hranilniku za ogrevanje odvisna od skupne cene 
električne energije in cene omrežnine. 

Višja sezona bo trajala od novembra do februarja, nižja 
od marca do oktobra. V povprečju lahko na dan predvi-
dimo šest cenovno najugodnejših ur za namen ogreva-
nja hranilnika tople vode s toplotno črpalko in tako hra-
nimo potrebno energijo za ogrevanje hiše za ves dan.  
Kot primer vzamemo enostanovanjsko hišo, ki ima 150 
m2 ogrevane površine s specifično potrebno toploto za 
ogrevanje 19 kWh/m2. Njena največja mesečna poraba 
energije za ogrevanje v decembru in januarju je v na-
šem celinskem podnebju približno 680 kWh. Povpreč-
na dnevna poraba energije za ogrevanje je približno 22 
kWh. Če želimo to energijo hraniti v hranilniku za toplo 
vodo s temperaturnim režimom 50/30 °C, potrebujemo 
900–1000 l prostornine hranilnika. Toplotna črpalka pa 
mora imeti toplotno moč približno 4 kW. 
Prilagajanje lastne porabe ceni za uporabo omrežja ozi-
roma tržni ceni dobave električne energije je tako mo-
goče tudi brez lastne proizvodnje električne energije. 
Pogoj je, da imamo porabnike energije, ki jih je možno 
časovno voditi, ročno ali samodejno, za kar je potrebna 
vsaj minimalna raven avtomatizacije, vgrajen pametni 
števec za električno energijo ter pogodba z dobavite-
ljem električne energije, ki ponuja dinamične cene (npr. 
Bisol Energija), skladno z gibanjem cen na borzi z elek-
trično energijo BSP Energetska borza, d. o. o.   Kljub pri-
hrankom se pričakuje enaka kakovosti bivanja oziroma 
udobja. 
Eko sklad z nepovratnimi finančnimi spodbudami obča-
nom za nove naložbe v večjo energijsko učinkovitost in 
rabo obnovljivih virov energije v stavbah spodbuja tudi 
naložbe za vgradnjo toplotne črpalke za centralno ogre-
vanje stavbe. V javnem pozivu 114SUB-OB24 je ukrep 

RIC



inf  rmator

12

oktober 2024

C temu namenjen in velja za zamenjavo stare kurilne 
naprave in tudi za novogradnjo. Pravica do nepovratne 
finančne spodbude se dodeli za nakup in vgradnjo ene 
nove električne toplotne črpalke tipa zrak/voda, voda/
voda ali slanica (kot npr. zemlja)/voda ali sorpcijske to-
plotne črpalke na stanovanje ali poslovni prostor, skla-
dne z zahtevami Uredbe Komisije (EU) št. 813/20133.
Priznani stroški vključujejo stroške: 
 • nakupa in vgradnje ene toplotne črpalke na stanova-
nje ali poslovni prostor;

 • nakupa in vgradnje hranilnika, vodnega toplotnega 
zbiralnika ter povezave s toplotno črpalko;

 • izvedbe zemeljskega kolektorja ali vrtin;
 • električnih in strojnih inštalacij za potrebe delovanja in 
krmiljenja sistema ter zagona sistema; ter ostale stro-
ške, ki so smiselno povezani z izvedbo naložbe.

Višina nepovratne finančne spodbude za toplotno čr-
palko tip zrak/voda znaša do:
 • 20 % priznanih stroškov naložbe, vendar ne več kot 
1000 EUR pri prvi vgradnji;

 • 40 % priznanih stroškov naložbe, vendar ne več kot 
2500 EUR pri zamenjavi stare kurilne naprave.

 • Višina nepovratne finančne spodbude za toplotno čr-
palko tip voda/voda ali slanica znaša do:

 • 20 % priznanih stroškov naložbe, vendar ne več kot 
3000 EUR pri prvi vgradnji;

 • 40 % priznanih stroškov naložbe, vendar ne več kot 
6000 EUR pri zamenjavi stare kurilne naprave.

Za naložbo se lahko pridobi tudi kredit z 1-% fiksno 
obrestno mero. Ukrepa se ne izključujeta.

Robert Gselman,
neodvisni energetski svetovalec mreže ENSVET, pripravnik

RIC

Sanitarno vodo ogrevamo in hranimo v zalogovnikih, ki 
so toplotno izolirani od okolice. Za ogrevanje potrebu-
jemo toplotno energijo, ki jo zagotavljamo z različnimi 
energenti, kot so fosilna goriva (ELKO, zemeljski plin, ute-
kočinjen naftni plin, lesna biomasa) ali električna ener-
gija, ki je pridobljena iz elektro energetskega omrežja 
z nekim ogljičnim odtisom. To spremenimo v toplotno 
energijo preko uporovnega grelnika ali za napajanje to-
plotne črpalke, kjer del toplote pridobimo še iz okolice. 
Za pridobivanje toplotne energije iz sonca se za namen 
ogrevanja sanitarne vode lahko uporabljajo sončni ko-
lektorji, ki s soncem segrevajo medij, ta pa preko pre-
nosnika toplotne energije v zalogovniku segreva sani-
tarno vodo. Za to potrebujemo še obtočno črpalko in 
regulator, ki jo krmili. Z nižanjem cene fotonapetostnih 
modulov je tudi njihova uporaba za namen segrevanja 
sanitarne vode postala ekonomsko zanimiva in tehnično 
nezahtevna ter praktično skoraj brez obratovalnih stro-
škov in vzdrževanja. 
Ogrevanje vode s fotovoltaiko ima bistvene prednosti 
v primerjavi z ogrevanjem vode s termičnimi sončnimi 
kolektorji. Namestitev fotonapetostnih modulov je bi-

stveno preprostejša, saj ni potrebe po cevnem sistemu 
z glikolom, obtočne črpalke in celotne regulacije. Treba 
je le kabelsko povezati fotonapetostne module z opti-
mizatorjem, preko katerega se napaja električni grelnik, 
nameščen v zalogovniku. Prav tako nimamo težav z 
vzdrževanjem hidravličnega sistema, ni dodatne pora-
be električne energije za obtočno črpalko in zaobidemo 
precej nadležno pregrevanje, ko ni porabe tople sanitar-
ne vode v času dopustov in je veliko sončnih dni.
Princip ogrevanja sanitarne vode s fotonapetostnimi 
moduli je zelo preprost. Električna energija iz fotonape-
tostnih modulov se uporablja za neposredno ogreva-
nje sanitarne vode in tako zalogovnik vode predstavlja 
akumulator, kamor shranjujemo pridobljeno električno 
energijo iz sonca, ko je ta na razpolago, vodo pa uporab-
ljamo, ko jo potrebujemo. Za namestitev sistema ogre-
vanja so potrebni fotonapetostni moduli, kabli, električni 
uporovni grelnik z optimizatorjem in seveda zalogovnik 
– bojler. 
Fotonapetostni moduli se navadno namestijo na streho 
in se z električnimi kabli povežejo z napravo, ki optimi-
zira delovanje grelnika. Naprava ima vgrajen MPP-sle-
dilnik, ki zagotavlja optimalno delovanje grelnika v za-
logovniku glede na sončno obsevanje in temperaturno 
tipalo, ki služi za nastavitev, do katere temperature naj se 
voda ogreva. MPP-sledilnik omogoča vsaj 50 % večjo iz-
rabo sončne energije v primerjavi, če bi fotonapetostne 
module le povezali z grelnikom. Na trgu obstajata dve 
različici, in sicer da se optimizator poveže z obstoječim 
električnim grelnikom v zalogovniku ali da se grelnik 

PRIPRAVA TOPLE 
SANITARNE VODE S 
FOTONAPETOSTNIMI 
MODULI  
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zamenja z grelnikom, ki ima prigrajen optimizator. Ker 
fotonapetostni sistem ni povezan na električno omrežje, 
zanj ni treba imeti soglasja pristojnega elektro distribu-
cijskega podjetja. Vsa pridobljena energija iz sonca se 
porabi za segrevanje sanitarne vode.
 

Prednosti v primerjavi s sončnimi kolektorji - Namestitev 
je relativno preprosta in hitra. Fotonapetostni moduli so 
precej lažji in je za obstoječo streho precej manjša obre-
menitev. Za delovanje ni treba nameščati celotnega hi-
dravličnega sistema s cevmi, varnostnim ventilom, razte-
zno posodo, obtočno črpalko, ventilom za odzračevanje 
in ostalega materiala. Zalogovnik sanitarne vode ne pot-
rebuje vgrajenega namenskega prenosnika, preko kate-
rega se sanitarna voda ogreva. Pri sistemu ogrevanja s 
sončnimi kolektorji se ni mogoče izogniti toplotnim iz-
gubam, ki so mnogo večje pozimi, ko je tudi sonca manj, 
in poletnemu (ali ob izpadu električne energije) pregre-
vanju, medtem ko so izgube pri fotonapetostnem ogre-
vanju zanemarljive in obratuje brez stroškov vzdrževanja. 
Fotonapetostni moduli imajo v povprečju desetletno 
garancijo na izdelavo in 25-letno garancijo na delovanje. 
Prav tako so bolj odporni na točo in tudi zamenjava v 
primeru poškodbe je relativno poceni. 
Dimenzioniranje - Z ustreznim dimenzioniranjem lahko 
sistem zagotavlja do 70 % letne potrebe po električni 
energiji za ogrevanje sanitarne vode. Z nižanjem cene 
fotonapetostnih modulov jih lahko tudi predimenzioni-
ramo in tako zagotavljamo v zimskem času več potreb-
ne energije, v poletnem času pa bi lahko ogreli tudi več 
vode, kot je treba. Pri dimenzioniranju je treba upošteva-
ti, da odrasla oseba v povprečju porabi na dan med 2 in 
3 kWh energije za toplo sanitarno vodo oziroma med 35 
in 50 litri vode, ogrete na 55 °C. To definira tudi velikost 
zalogovnika. 
Pri celovitem načrtovanju uporabe obnovljivih virov 
energije za novo stavbo je smiselno na to področje gle-

dati celovito. Manjkajočo toplotno energijo, potrebno za 
ogrevanje sanitarne vode, lahko zagotovimo s toplotno 
črpalko, ki jo sicer namenjamo za ogrevanje stavbe, lah-
ko tudi s sončno elektrarno, če ta nima soglasja za pri-
ključitev za letno netiranje proizvedene električne ener-
gije (soglasje za vlogo oddano do 31. 12. 2023). Viške 
električne energije, ki bi nastali na sončni elektrarni, tako 
hranimo v zalogovniku tople sanitarne vode. 
Subvencioniranje - Eko sklad z nepovratnimi finančnimi 
spodbudami občanom za nove naložbe v večjo ener-
gijsko učinkovitost in rabo obnovljivih virov energije v 
stavbah spodbuja tudi naložbe za pripravo tople sani-
tarne vode s fotonapetostnimi moduli. V javnem pozivu 
114SUB-OB24 je ukrep A namenjen vgradnji solarnega 
sistema v stavbi. 
Pravica do nepovratne finančne spodbude se dodeli za 
nakup in vgradnjo novega fotonapetostnega sistema za 
pripravo ogrevalne in/ali tople vode, ki ni priključen na 
električno omrežje in ni priključen na notranjo nizkona-
petostno inštalacijo stavbe ter se bo uporabljal izključno 
za neposredno ogrevanje vode preko uporovnih elek-
tričnih grelnikov. Fotonapetostni sistem mora izpolnje-
vati varnostne zahteve, skladno s predpisi o nizkonape-
tostnih električnih inštalacijah kot tudi zahteve drugih 
predpisov, ki urejajo to področje.
Nepovratna finančna spodbuda se dodeli na osnovi in-
štalirane nazivne električne moči fotonapetostnih mo-
dulov.
Priznani stroški vključujejo stroške:
 • nakupa in vgradnje fotonapetostnih modulov;
 • nakupa in vgradnje hranilnika tople vode in/ali toplo-
tnega zbiralnika;

 • vmesne povezave, krmilnih in varovalnih elementov 
sistema;

 • električnih in strojnih inštalacij za potrebe delovanja in 
krmiljenja sistema ter zagona sistema ter ostale stro-
ške, ki so smiselno povezani z izvedbo naložbe.

Višina nepovratne finančne spodbude znaša do 30 % 
priznanih stroškov naložbe, vendar ne več kot 600 EUR 
za 1 kW inštalirane nazivne električne moči fotonape-
tostnih modulov. 
Za naložbo se lahko pridobi tudi kredit z 1-% fiksno 
obrestno mero. Ukrepa se ne izključujeta.

Robert Gselman,
neodvisni energetski svetovalec mreže ENSVET, pripravnik

RIC
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Občina Slovenska Bistrica aktivno sodeluje v pobu-
di ELENA (European Local Energy Assistance) kot del 
konzorcija enajstih občin in dveh javnih partnerjev. Cilj 
pobude je priprava projektov za povečanje energet-
ske učinkovitosti in uporabo obnovljivih virov energije 
v javnem sektorju. Pobudo finančno podpira Evrop-
ska investicijska banka (EIB), ki omogoča financiranje 
priprave investicijske in projektne dokumentacije, teh-
nične dokumentacije ter izvedbo postopkov javnega 
naročanja, vse do izbire izvajalcev načrtovanih investi-
cijskih ukrepov.
V okviru projekta je Občina Slovenska Bistrica naročila 
pripravo investicijske dokumentacije za celovito ener-
getsko obnovo javnih objektov v občinski lasti ter do-
kumentacijo za projekt izvedbe sončnih elektrarn na 

površinah in objektih občine po modelu javno-zaseb-
nega partnerstva (JZP). Občinski svet je dokumentaci-
jo potrdil leta 2024, trenutno pa poteka konkurenčni 
dialog za izbiro izvajalca postavitve sončnih elektrarn. 
Projekt bo delno financiran iz državnih spodbud za 
obnovljive vire energije (OVE) in ukrepe za učinkovito 
rabo energije (URE).
Na javnem razpisu za celovite energetske sanacije šti-
rih občinskih objektov bo izbran pogodbeni partner, ki 
bo zadolžen za projektiranje in izvedbo sanacijskih del.
V sklopu energetske učinkovitosti se načrtuje tudi po-
sodobitev javne razsvetljave. Na odseku Partizanske 
ulice je predvidena namestitev pametne javne razsvet-
ljave.
Projekt »Sustainable Energy – East Slovenia (SE-ES)« 
se je z mesecem septembrom 2024 zaključil, občina 
Slovenska Bistrica pa bo skladno z dinamiko objav dr-
žavnih razpisov za sofinanciranje ukrepov energetske 
učinkovitosti nadaljevala z dejavnostmi izgradnje ozi-
roma obnove energetske infrastrukture še letos in v 
prihodnjih letih.

RIC

PROJEKT ELENA
»Sustainable Energy – 
East Slovenia (SE-ES)«

Po uspešnem zaključku prvega kroga kreativnega inku-
batorja, ki se je končal aprila letos, je Občina Slovenska 
Bistrica v sodelovanju s Centrom za kreativnost mese-
ca julija objavila nov poziv za sodelovanje v kreativnem 
inkubatorju Crouzator 2.0. Obe dejavnosti se izvajata v 
sklopu projekta HUB-IN z namenom, opolnomočiti lo-
kalne umetnike, podjetnike in obrtnike pri razvoju ino-
vativnih izdelkov in storitev. 
Na drugi javni poziv je prispelo 13 prijav, strokovna ko-
misija pa je izbrala šest projektov, ki bodo sodelovali v 
kreativnem inkubatorju ter s pomočjo specializiranih 
izobraževanj, s strokovnimi mentorskimi svetovanji in 
finančno spodbudo v višini 3.000 evrov razvijali svoje 
produkte ali storitve. Izbrani projekti združujejo ustvar-

jalnost, dediščino, povezovanje lokalne skupnosti, traj-
nostne pristope in podjetništvo:  
 • Ana Krošlin: Igra »(Moja) Bistriška pravljična pot«, ino-
vativna interaktivna igra, ki te popelje po poteh bistri-
ške dediščine; 

 • Daniel Ramalan: Umetniška miza ”Bela dama” in tehnika 
ustvarjanja portretov z ognjem - unikatno pohištvo;

 • Ines Kresnik: 'z goše (From the woods), naravni serum za 
kožo in lasišče, narejen iz lokalno nabranih smrekovih 
vršičkov;

 • Ivana Matuzović: Pravljični avtomat z zgodbami, ki slavi-
jo lokalne tradicije; 

 • Pija Godec: Sladka bistriška umetnost, slaščica, ki vklju-
čuje elemente lokalne kulturne dediščine;

 • Stanislava Pernat: »Ujeta v vezenini« - serija ročno ve-
zenih izdelkov, ki črpajo navdih iz legende o Beli dami.  

Udeleženci so se konec septembra udeležili uvodne-
ga srečanja, kjer je koordinator programa podrobneje 
predstavil načrt dela. Svoje projekte bodo udeleženci 
razvijali od okt. 2024 do jan. 2025, končne izdelke pa 
bodo predstavili na zaključnem dogodku februarja 2025.

Ajda Vernik 

KREATIVNI INKUBATOR 
CROUZATOR 2.0
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V skladu z veljavno zakonodajo (Uredba o odvajanju in 
čiščenju komunalne odpadne vode) je rok za ukinitev 
neskladnih načinov odvajanja in čiščenja odpadne vode 
iz obstoječih objektov 31. 12. 2025. Lastniki objektov 
morajo v gradbenem dovoljenju preveriti, kakšna ure-
ditev odvajanja odpadnih voda jim je bila predpisana. 
Možni načini odvajanja odpadnih voda so:
 • pretočna greznica (po letu 2002 gradnja pretočnih 
greznic ni bila več dovoljena),

 • nepretočna greznica ali greznica brez iztoka,
 • mala komunalna čistilna naprava (MKČN do 50 PE),
 • priključitev na javno kanalizacijo, kjer je to mogoče.

Če odvajanja odpadnih voda nimate urejenega, kot je 
predpisano v vašem gradbenem dovoljenju oziroma v 
skladu s predpisi, ki so veljali v času gradnje, je rok za 
ureditev neskladnosti v načinu odvajanja in čiščenja od-
padne vode 31. 12. 2025. 
Obstoječi objekti s pretočnimi greznicami
Za tiste objekte, ki imajo čiščenje odpadne vode urejeno 
s pretočno greznico, ki je izvedena v skladu s predpisi 
v času gradnje, je rok za opustitev obstoječe pretočne 
greznice ob prvi rekonstrukciji objekta. Za vse ostale 
objekte s pretočno greznico pa je rok opustitve pretoč-
ne greznice 31. 12. 2025.
Primer za gradnjo v 80. letih: V letu 1985 je bilo izdano 
Strokovno navodilo o urejanju gnojišč in greznic (Ura-
dni list SRS št. 10/85). Predpisan minimalni koristni volu-
men greznice je bil 6 m3 oziroma 2 m3/osebo. Pretočna 
greznica je morala imeti najmanj dva prekata. Prostorni-
na prvega prekata je morala biti 2/3 celotne prostornine 
oziroma ½ celotne prostornine, če je greznica sestavlje-
na iz treh prekatov.  
Če imate objekt zgrajen po letu 1985 in v gradbenem 
dovoljenju predpisano pretočno greznico, izvedeno v 
skladu s strokovnim navodilom, potem morate pretoč-
no greznico opustiti šele ob prvi rekonstrukciji objekta. 
Za te objekte datum 31. 1.2. 2025 ne velja.
Po letu 2002 je bila gradnja pretočnih greznic dovoljena 
samo izjemoma. Še vedno velja, da mora biti minimal-
ni koristni volumen pretočne greznice 6 m3 oziroma 2 
m3/osebo in da mora imeti tri prekate. Vsi uporabniki, 

ki so gradbeno dovoljenje pridobili po 14. 12. 2002 in 
odpadno vodo odvajajo preko pretočne greznice, imajo 
neskladen način odvajanja in čiščenja odpadnih voda, 
razen če imajo v gradbenem dovoljenju še vedno pred-
pisano pretočno greznico in jo imajo izvedeno v skladu z 
veljavnimi predpisi v času gradnje. V nasprotnem prime-
ru morajo pretočno greznico opustiti in si vgraditi MKČN 
do 50 PE (velja za področja brez izgrajene in predvidene 
javne kanalizacije) ali izvesti priključitev na javno kanali-
zacijo, kjer je to mogoče.
Obstoječe neskladne greznice pa je mogoče spremeni-
ti v skladne z izvedbo nadgradnje obstoječe greznice z 
enoto za nadaljnje čiščenje, filtracijo ali infiltracijo odpa-
dne vode v tla (v skladu s standardi SIST EN 12566-6, SIST 
EN 12566-5, SIST EN 12566-2).
Nepretočna greznica ali greznica brez iztoka
V skladu z izdanim strokovnim navodilom je bil leta 1985 
predpisan minimalni volumen greznice brez iztoka naj-
manj 3 m3/osebo, po novi zakonodajo pa je predpisan 
minimalni volumen koristni volumen greznice brez izto-
ka 10 m3 oziroma 4,5 m3/osebo. Greznica brez iztoka 
mora biti izvedena vodotesno, za kar mora lastnik objek-
ta predložiti tudi dokazilo. 
Če ima objekt v gradbenem dovoljenju predpisano nep-
retočno greznico oz. greznico brez iztoka in je ta izvede-
na v skladu s predpisi, ki so veljali v času gradnje, potem 
se greznica brez iztoka lahko še naprej uporablja. Na po-
dročju izvajanja javne službe imamo sedaj prijavljeni dve 
greznici brez iztoka, ki ustrezata predpisanim zahtevam. 
MKČN do PE 50 PE
Vsi uporabniki, ki imajo v gradbenem dovoljenju predpi-
sano izgradnjo MKČN do 50 PE, morajo to v 15 dneh od 
vgradnje prijaviti pri Komunali Slovenska Bistrica, d. o. o. 
Lastniki objektov, ki imajo v gradbenem dovoljenju pre-
pisano MKČN, odpadno vodo pa odvajajo preko pretoč-
ne greznice, jo morajo ukiniti in vgraditi MKČN najkasne-
je do 31. 12. 2025 oziroma izvesti priključitev na javno 
kanalizacijo, kjer je to mogoče.
Priključitev na javno kanalizacijo
Priključitev na javno kanalizacijo je obvezna povsod tam, 
kjer je javna kanalizacija zgrajena ali se gradi. Lastniki 
objektov morajo opustiti obstoječi način odvajanja od-
padnih voda (pretočne greznice, greznice brez iztoka, 
MKČN do 50 PE, gnojne jame) in se v roku šestih mese-
cev od poziva izvajalca javne službe (Komunala Sloven-
ska Bistrica) priključiti na javno kanalizacijo.

Komunala Slovenska Bistrica

KOMUNALA

ROK ZA OPUSTITEV 
NESKLADNIH PRETOČNIH 
GREZNIC JE 31.12.2025
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Debelost pri otrocih postaja vse bolj pereča težava v so-
dobni družbi. Na žalost tudi v Sloveniji postaja ena naj-
pogostejših otroških bolezni, ki kot posledica nezdrave-
ga življenjskega sloga narašča po vsem svetu. V zadnjih 
desetletjih se je število otrok s prekomerno telesno težo 
in debelostjo drastično povečalo, kar je razlog za skrb za-
radi negativnih vplivov na zdravje, dobro počutje in ka-
kovost življenja otrok. Prehranjenost otrok in mladine je 
eden izmed pokazateljev kakovosti življenja. V razvitem 
svetu prekomerna prehranjenost že dolgo časa velja kot 
kazalnik nižje kakovosti življenja.
Otroška debelost ni zgolj estetska težava, medicinsko 
je opredeljena in zdravljena kot bolezen. Debelost v ot-
roštvu namreč povečuje verjetnost debelosti v odrasli 

dobi in posledično povečuje tveganje za razvoj številnih 
kroničnih bolezni, kot so sladkorna bolezen, srčno-žilne 
bolezni, depresija, metabolični sindrom, nekatere vrste 
raka, psihosocialne težave. Vse to so bolezni, s katerimi 
bodo živeli naši otroci, če ne bomo pravočasno ukrepali 
preventivno. Zastrašujoče je predvidevanje, da se nam, 
če ne bomo pravočasno ukrepali, obeta, da bodo to ge-
neracije otrok, ki bodo umirali pred starši. Zato je ključ-
nega pomena, da se te težave zavedamo in se proti njej 
borimo na vseh ravneh.  Vzroki za debelost pri otrocih 
so večplastni. Zdravju škodljiva vedenja posameznika, 
ki vplivajo na pojav debelosti, so tesno povezana z oko-
ljem, vključujoč družino, šolo in posameznikovo bližnje 
socialno okolje. Premalo gibanja, prekomerno uživanje 
visokokalorične in nezdrave hrane ter uživanje sladkih 
in energijskih napitkov so le nekateri izmed glavnih ra-
zlogov za povečano telesno težo pri otrocih. Stres, po-
manjkanje spanja, prekomerna raba elektronskih naprav, 
slabe prehranske navade v družini ter trženjski vpliv pre-
hranske industrije le še dodatno prispevajo k problemu.
Za uspešen boj proti debelosti pri otrocih je ključnega 
pomena vključitev celotne družine. Družinsko okolje 
ima namreč pomemben vpliv na oblikovanje otrokove-
ga odnosa do hrane, gibanja in zdravega načina življenja. 
Starši so prvi zgled svojim otrokom, zato je pomembno, 
da sami prakticirajo zdrave navade. 
Debelost pri otrocih ni zgolj zdravstvena težava, ampak 
ima vpliv na številne vidike njihovega življenja, vključno 
z učnim uspehom. Zato tudi šole v boju proti debelosti 
igrajo pomembno vlogo. S spodbujanjem zdravih pre-
hranskih navad, omogočanjem časa za telesno dejav-
nost in izvajanjem programov za spodbujanje zdravega 
načina življenja bistveno prispevajo k boljšemu fizične-
mu in psihološkemu počutju otrok, kar lahko vodi v iz-
boljšanje učnega uspeha učencev.
V Zdravstvenem domu Slovenska Bistrica že vrsto let 
uspešno deluje Center za krepitev zdravja, v katerem se 
odvijajo številne, strokovno podprte delavnice za izbolj-
šanje zdravja populacije. V okviru intervencije »Izvajanje 
nadgradenj pri preventivnih pregledih otrok in mlado-
stnikov« pod okriljem NIJZ-ja in Ministrstva za zdravje 
že od leta 2018 uspešno izvajamo program »Družinska 
obravnava za zdrav življenjski slog«. Sprva je potekal v 
obliki projekta za učence tretjih in šestih razredov, zdaj 
sredstva za izvajanje programa zagotavlja ZZZS in je za 
udeležence brezplačen. Namenjen je otrokom in druži-
nam s prekomerno telesno težo in debelostjo ter otro-

DEBELOST PRI OTROCIH: 
ALI JO JEMLJEMO
DOVOLJ RESNO?
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kom z zmanjšano telesno zmogljivostjo. 
V sklopu sistematskega pregleda šolarjev pediater oceni 
ogroženost otroka. Pomembno je, da prekomerno pre-
hranjenost in debelost pri otrocih in mladostnikih pra-
vočasno prepoznamo in ukrepamo, preden se razvijejo 
zapleti, oziroma da zaplete debelosti vsaj zgodaj prepo-
znamo in jih pravočasno zdravimo, ko so še delno rever-
zibilni. To lahko dosežemo le z zgodnjo prepoznavo in in-
tenzivno obravnavo. Tako so otroci, ki so prepoznani kot 
ogroženi zaradi prekomerne telesne mase, skupaj s starši 
povabljeni na pregled in obravnavo v Center za krepitev 
zdravja. Podatke o telesni zmogljivosti otrok s soglasjem 
staršev pridobimo iz šolskega športnovzgojnega karto-
na SLOfit. Družine z otroki, ki se odločijo za vključitev v 
program Družinska obravnava za zdrav življenjski slog, 
so vključene v skupinske in individualne obravnave ce-
lotnega tima in imajo intenzivno podporo in skrbno 
vodenje medicinske sestre, dietetičarke, kineziologinje, 
psihologinje in pediatrinje. Cilj obravnave je spodbuja-
nje pozitivnih sprememb v vsakdanjem življenju družine 
z upoštevanjem njihovih posebnosti, potreb in zmož-
nosti, s poudarkom na zdravi prehrani, telesni dejavno-
sti, psiholoških vidikih in motiviranosti. Pogovorimo se o 
pomenu spanja, tvegani rabi elektronskih naprav, novih 
tehnologij in družbenih omrežij. Podpremo jih pri vklju-
čevanju v lokalne dejavnosti ter šolske in obšolske dejav-
nosti. Veseli smo, da so tudi šole pripravljene sodelovati 
in po svoji moči podpreti svoje učence. Vemo, da otroci 
v šoli preživijo večino aktivnega dela dneva. Zato jih v 
sodelovanju s šolo motiviramo, da se vključijo v redne in 
dodatne šolske dejavnosti, ki spodbujajo zdrav življenj-
ski slog, saj imajo šole že nekatere dobro utečene de-
javnosti, kot so na primer šport za zdravje, šport za spro-
stitev, sodobna priprava hrane. Tako lahko ob zabavnih 
dejavnostih širijo tudi svoj socialni krog. Po nekaj letih 
izvajanja Družinske obravnave za zdrav življenjski slog 
opažamo, da so otroci, ki obiskujejo skupinske delavnice 
večinoma bolj uspešni kot tisti, ki so obravnavani le in-
dividualno. Radi se udeležujejo delavnic, saj so sprejeti v 
skupino vrstnikov, skupaj premagujejo enako težavo in 
se soočajo s podobnimi izzivi. Drug drugega spodbujajo, 
tkejo nova prijateljstva, se učijo o zdravi in uravnoteženi 
prehrani, zabavni vadbi in se motivirajo za dosego cilja. 
Predvsem jim je všeč telovadba, saj je prilagojena njiho-
vim sposobnostim, predvsem pa se lahko sprostijo in te-
lovadijo, ne da bi jih vrstniki stigmatizirali. Spodbujamo 
jih k uživanju raznovrstne prehrane, saj ugotavljamo, da 

nekateri uživajo enolično, predelano hrano, predvsem 
pa preveč sladkarij, prigrizkov, gaziranih in sladkih pijač. 
Pozitiven odnos do zdrave prehrane lahko razvijajo tudi 
ob pripravi obrokov, če le imajo priložnost vključevanja 
v pripravo hrane, preizkušanja novih receptov in novih 
okusov. 
Otroci in mladostniki za rast in razvoj potrebujejo zdrava 
in polnovredna hranila, zato jih ne učimo hujšanja, tem-
več le spodbujamo zdrav način prehranjevanja in vsako-
dnevno telesno dejavnost, ki traja vsaj eno uro na dan, 
lahko je to kolesarjenje, ples, igre na prostem s prijatelji 
ali družino, pohodništvo, taborništvo, košarka, nogomet 
ali le prosta igra.
Debelost pri otrocih je resna težava, ki je ne moremo 
prezreti. Zavedamo se, da je sprememba prehranskih 
navad in načina življenja počasen proces. Večina staršev 
bi sicer naredila vse za svoje otroke, samo svojih navad 
ne bi spremenila. Zato je toliko bolj pomembno, da to 
poteka v domačem okolju ob podpori družine, šole in 
strokovnjakov, ki debelost obravnavajo celostno. 
V Centru za krepitev zdravja Zdravstvenega doma Slo-
venska Bistrica deluje strokovno usposobljen tim, ki vodi 
skupinske delavnice in individualne posvete za otroke, 
mladostnike in odrasle osebe. V naše preventivne pro-
grame vas lahko napoti izbrani zdravnik ali pediater, lah-
ko pa z nami kontaktirate sami in z veseljem vam bomo 
svetovali.

Petra Fidler, dr. med, specialistka pediatrije, Zdravstveni 
dom Slovenska Bistrica, Center za krepitev zdravja

Kontaktni podatki:
 • Telefonske številke: 02 843 27 19 ali 041 682 288 
 • e-pošta: ckz@zd-sb.si, https://www.facebook.com/ckzsb



inf  rmator

18

oktober 2024 INTERVJU

Končuje se mesec oktober – mesec požarne varnosti. 
Naslov teme letošnjega meseca požarne varnosti je Požar-
na varnost – bodi pripravljen, bodi varen! Kako ste ga obe-
ležili na širšem slovenjebistriškem območju? 

V mesecu oktobru se zmeraj dogaja veliko na temo 
požarne varnosti in drugih tem zaščite in reševanja. Tudi 
letos so gasilska društva v naši GZ izvedla dneve odprtih 
vrat za občane in krajane, razne predstavitve in prikazne 
gasilske vaje ter eno večjo vajo z več društvi naše zveze, 
vse na letošnjo temo meseca požarne varnosti. 

Pred kratkim ste naredili analizo hudega neurja s točo, 
ki je 13. julija letos prizadelo občini Slovenska Bistrica in 
Oplotnica. Kakšni so glavni poudarki te analize? 

To neurje s točo je bilo neurje z najhujšimi posledica-
mi v zadnjih letih na območju naše GZ. Zajelo je približno 
90 km2 površine (Slovenska Bistrica 75 km2; Oplotnica 
15 km2). Imeli smo preko 750 interventnih dogodkov v 5 
dneh (poškodovane strehe, odkrite strehe, voda v objek-
tih …). Delovalo je skoraj 800 gasilcev in CZ, komunala. 
Pomoč gasilcev smo dobili od 8 gasilskih zvez iz Pod-
ravske, Mariborske in Celjske gasilske regije ter Gasilske 
brigade MB in enoti CZ URSZR. Kot velika pomoč pri or-
ganizaciji načrtovanja in dela gasilcev se je izkazala upo-
raba drona kakor tudi uporaba aplikacije EA v štabu. Ak-
tivacija pomoči bi bila veliko lažja, če bi se na podobnih 
intervencijah lahko aktiviral državni načrt za posamezen 
izredni dogodek, kjer je potrebno večje število moštev 
in tehnike. Posebno zahvalo izrekamo potrpežljivim ob-
čanom, gasilcem iz podravske regije (GZ Majšperk, GZ 
Kidričevo, GZ Ptuj, GZ Videm, GZ Lenart, GZ Gorišnica), 
mariborske regije (GB Maribor, PGD Rače), celjske regije 
(GZ Zreče-Vitanje), Komunali Slovenska Bistrica, URSZR, 
izpostavi Maribor in Celje, Gostilni pri Martinu, Inposu 
Slovenska Bistrica ter vsem drugim, ki so kakorkoli po-
magali pri sanaciji poškodb zaradi neurja s točo v občini 
Slovenska Bistrica. Prav tako gre posebna zahvala vsem 
sodelujočim za uspešno in varno delo brez poškodb. Je 
pa bilo v preteklem mesecu žal tudi veliko intervencij ob 
prometnih nesrečah s hujšimi posledicami.

Tudi sicer pri Gasilski zvezi Slovenska Bistrica ugotav-
ljate, da se število intervencij povečuje. Zato je verjetno 
vedno težje zagotavljati potrebno pomoč. Dejstvo je tudi, 

da so ljudje včasih preveč neučakani, včasih celo nesramni.
Ob podobnih intervencijah so ugotovitve, da je lahko 

klic po pomoči drugih enot zaprošen že prej in tudi za-
ključek pomoči bo načrtovan hitreje. Zaradi vedno večje 
možnosti za intervencije večjega obsega (žled, poplave, 
plazovi, požari v naravi, neurja, toča) bo predvideno tudi 
več skupnih usposabljanj. Je pa treba gasilce usposobiti 
in pripraviti za posredovanja v vedno več različnih vrstah 
intervencij (od požarov, naravnih nesreč do zahtevnih 
tehničnih nesreč in nevarnih snovi). Res je tudi, da ko in-
tervencija traja več dni in ni več interventnega stanja, so 
gasilci posledično utrujeni in se adrenalin in motivacija 
gasilcem zmanjša. Nekateri ljudje pa želijo, da bi gasilci 
naredili vse, čeprav sami ne bi poskusili narediti nič. Ven-
dar velika večina spoštuje naše poslanstvo in je hvaležna 
za naše aktivnosti na intervencijah. Ljudje pač včasih pri-
čakujejo tudi nemogoče in pozabljajo, da gasilci svoje 
poslanstvo opravljamo prostovoljno.

Gasilska zveza Slovenska Bistrica pod svojim okriljem 
združuje in nudi podporo društvom, ki prihajajo iz občin 
Makole, Oplotnica, Poljčane in Slovenska Bistrica. Kako ste 
organizirani, katere dejavnosti izvajate in kako je s član-
stvom?

GZ Slovenska Bistrica združuje 14 PGD iz vseh štirih 
občin s približno 2400 članov, (od tega 600 operativnih 
gasilcev, 700 gasilskega podmladka, 300 veteranov, 800 
ostalih). V občini Slovenska Bistrica deluje 10 prostovolj-
nih gasilskih društev: Slovenska Bistrica, Zgornja Bistrica, 
Zgornja Polskava, Spodnja Polskava, Pragersko, Lapor-
je, Videž, Šmartno, Tinje in Kebelj in eno prostovoljno 
industrijsko gasilsko društvo Impol, ki se povezujejo še 
v gasilsko poveljstvo občine. Skupaj s PGD ostalih treh 
občin (Oplotnica, Poljčane in Makole) v GZ Slovenska 

DAVID PRELOG
Poveljnik Gasilske zveze 
Slovenska Bistrica 
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Bistrica. Zveze se povezujemo v gasilske regije (Podra-
vska), te pa v Gasilsko zvezo Slovenije (GZS), našo krov-
no organizacijo. Naloga zveze je predvsem povezovanje 
med društvi in kakovostno usposabljanje vseh gasilcev 
v zvezi ter skupna druženja. Na operativnem delu na po-
dročju izobraževanja smo v šestih letih usposobili veliko 
število novih in operativnih gasilcev ter kar nekaj dobrih 
gasilskih vodij. Drugo področje so tekmovanja, na delu 
druženja pa imamo tradicionalna srečanja članic GZ, sre-
čanja veteranov GZ, krste sv. Florjana in zadnjih pet let 
dan operativnega gasilca GZ. Priredimo tudi kakšen tur-
nir v malem nogometu ali smučarsko tekmo na ravni GZ.

Poudariti je treba še, da društva iz Gasilske zveze Slo-
venska Bistrica dosegajo številne uspehe na tekmovanjih, 
na kar ste lahko še posebej ponosni.

Seveda na gasilsko športnem področju lahko s pono-
som rečem, da je naša GZ zmeraj izstopala tudi na držav-
nem nivoju. Vsako leto imamo dobitnike najvišjih medalj 
in pokalov v vseh disciplinah GZS (pokalno tekmovanje 
SSV, tekmovanje CTIF, veteransko tekmovanje, tekmo-
vanje MH, gasilske dvojice FC, državna tekmovanja) pa 
tudi iz vsake gasilske olimpijade naša društva prinesejo 
najžlahtnejša odličja. Na zadnjem regijskem tekmovanju 
prejšnji mesec, je dobilo prva tri odličja v različnih kate-
gorijah kar 12 naših enot. V tem obdobju na tekmoval-
nih vrhih kraljujejo PGD Kebelj, Tinje, Šmartno, Oplotni-
ca, Impol, Laporje, Videž. Vemo, da so tekmovanja tudi 
vez med usposabljanjem in druženjem. 

Prihodnje leto bo vaša zveza praznovala 70. let delova-
nja. Kako se pripravljate na ta častitljivi jubilej? 

Tako je, v letu 2025 praznujemo 70-letnico GZ Slo-
venska Bistrica, pred toliko leti je nastala tudi večina ga-
silskih zvez v Sloveniji, tako da bo v naslednjem letu kar 
veliko praznovanj. Mi nameravamo obeležiti jubilej me-
seca septembra in oktobra 2025. Pripravljamo svečano 
akademijo v gradu, veliko gasilsko parado skozi mesto in 
večjo gasilsko prikazno vajo.

Kaj za vas pomeni biti gasilec in nasploh prostovoljec? 
Kdo vas je pravzaprav navdušil za gasilstvo?

Gasilec prostovoljec je v prvi vrsti občutek ob »he-
rojskem adrenalinu«, ko lahko nekomu pomagaš, ker si 
se odločil za pridobitev novih gasilskih veščin, s katerimi 
lahko storiš, kar ne more vsak. Je nekaj, kar je lahko ko-
ristnostno tako za družbo, v timu kot tudi osebno. Pred-
vsem pa ni odvisno od denarja, ampak od srčnosti gasil-
ca. Med gasilci se uriš ne samo za interveniranje, ampak 
tudi za življenje. Pri nas je bila velika večina družine v 

preteklosti že vpeta v gasilstvo (oče, mama, deda, žena, 
stric) in jaz nadaljujem tradicijo. Zmeraj težje pa je v teh 
časih delovanje prostovoljnega gasilstva. Prav je, da se 
zaslužijo neke nagrade, a ko se zmeraj bolj vključuje de-
nar, se prostovoljstvo zmanjšuje. Nekatere usposobljene 
gasilce že jemljejo druge plačljive strukture zaščite in re-
ševanja in nas s tem lahko ob večjih intervencijah prik-
rajšajo za dobre operativce. Na drugi strani pa te kot pro-
stovoljca tudi zmeraj težje pogrešajo v službah, čeprav 
se odsotnost z dela zaradi gasilstva refundira. Tako da 
biti operativni gasilec ni ravno lahko, je pa častno ter za-
dovoljujoče, če je uspešno. 

Imate številčno družino. Ali tudi vaši otroci nadaljujejo 
gasilsko tradicijo?

Če ne bi imel tako razumevajoče žene Jadranke, ki je 
tudi gasilka, verjetno ne bi imela pet lepih otrok in jaz ne 
bi bil poveljnik zveze, hehe. Rad imam celo družino, ot-
rokom ne vsiljujem nečesa, kar jim mogoče ni všeč, ima-
jo pa možnost poskusiti katerokoli obšolsko dejavnost 
želijo. Tim, Ela in Lan so se poskusili v gasilstvu, bolj res-
no nadaljuje le Lan, najmlajša Val in Nai pa sta zaenkrat 
navdušena nad gasilci, kako pa bo po 6. letu, ko začnejo 
z gasilci pionirji, pa bomo še videli. Žal moramo za vse 
druge dejavnosti in klube že plačevati članarino, pri ga-
silcih je mladina tega praviloma oproščena.

Kaj pa radi počnete v prostem času?
V prostem času, ki ga je bore malo po službi in po 

gasilskih zadevah, poskušam čim več kakovostnega časa 
nameniti družini, drugače pa rad športam in občasno s 
prijatelji in nekdanjimi soigralci iz košarkarskega kluba 
odigramo kak »basket«. Zmeraj pa čaka kar nekaj dela 
doma v hiši z okolico.

Tomaž Ajd 

INTERVJU
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NOVEMBER 2024

DECEMBER 2024
Datum Ura Dogodek Kraj Organizator

1.12.2024 17.00 Prižig svečk na adventnem venčku Park pred dvorcem na Zg. Polskavi TD Viničar Zg. Polskava

8.12.2024 17.00 Prižig svečk na adventnem venčku Park pred dvorcem na Zg. Polskavi TD Viničar Zg. Polskava

15.12.2024 17.00 Prižig svečk na adventnem venčku Park pred dvorcem na Zg. Polskavi TD Viničar Zg. Polskava

22.12.2024 17.00 Prižig svečk na adventnem venčku Park pred dvorcem na Zg. Polskavi TD Viničar Zg. Polskava

Datum Ura Dogodek Kraj Organizator

4.11.2024 18.15 Potopis: Portugalska pot Knjižnica Poljčane Knjižnica Josipa Vošnjaka

5.11.2024 18.00 Predavanje: Sladko spanje 
o higieni spanja Knjižnica Tinje Knjižnica Josipa Vošnjaka

8. do 10.11.2024 Krajevni praznik KS Šmartno na 
Pohorju Šmartno na Pohorju KS Šmartno na Pohorju

9.11.2024 7.30 Tradicionalni 13. Martinov pohod Park pred dvorcem na Zg. Polskavi TD Viničar Zg. Polskava

11.11.2024 17.00 Pravljična ura z Miško Frido
Fridin rojstni dan Knjižnica Poljčane Knjižnica Josipa Vošnjaka

15.11.2024 19.00 Bedaki na večerji Dom svobode Kulturno društvo Špas teater 

16.11.2024 10.00 Lutkovna skupina Cik cak
Tinkin dežnik Kinodvorana

DPD svoboda Slovenska 

Bistrica

Organizatorji si pridržujejo pravico do sprememb v programu.
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Spoštovani!
Vabimo vas, da se 5. decembra 2024 ob 17. uri udeležite 
predavanja o varnosti in temeljnih postopkih oživlja-
nja, na katerem vam bomo predstavili tudi iHELP-ov 
projekt Srcu prijazne občine, h kateremu je Občina Slo-
venska Bistrica pristopila že leta 2014. Predavanje, ki ga 
je omogočil iHELP v sodelovanju z Občino Slovenska 
Bistrica, se bo odvijalo v Centru za starejše Metulj.
Srcu prijazna občina je projekt, ki želi povezati lokalne 
prebivalce in jih v primeru nezgod aktivirati v medse-
bojni pomoči. V proces medsebojne pomoči želi iHELP 
vključiti tudi lokalne zdravstvene domove, prve posre-
dovalce, reševalce in prostovoljne gasilce, zobozdrav-
nike, lekarne, šole, vrtce, domove za starejše, turistične 
zavode ter poleg uprave občine tudi podjetja, ki so 
družbeno odgovorna. 
Občina Slovenska Bistrica svojim občanom omogoča 
brezplačni iHELP, nadgradnjo aplikacije, ki vključuje: 

globalno SOS-alarmiranje prvih posredovalcev, SMS-a-
larmiranje treh nujnih stikov (ICE), vsebino prve pomo-
či, zemljevid defibrilatorjev (AED) in seminar temeljnih 
postopkov oživljanja, na katerega vas vabimo.
Na predavanju vam bomo predstavili:
 • delovanje aplikacije iHELP, 
 • informacije o uporabi brezplačne nadgradnje aplikaci-

je iHELP,
 • osnove temeljnih postopkov oživljanja z uporabo de-

fibrilatorja.
Vljudno vabljeni!
Za vse dodatne informacije smo dosegljivi po telefonu na 
telefonskih številkah: 02 843 28 42 (Zlatka Mlakar), 040 
691 862 (Andraž Ogorevc).

VABILO NA PREDAVANJE O TEMELJNIH POSTOPKIH OŽIVLJANJA

AKTUALNI POHODI PD SLOVENSKA BISTRICA

6.11. Slap Šumik (veterani) 19.11. Konjiška pot (otroci)

9.11. Po zmajčkovi poti (otroci) 1.12. Ogled predbožičnega mesta Vojnik (otroci)

16.11. Areh (tradicionalni pohod) 21.12. Predbožična Ljubljana (člani)

16.11. Piknik 26.12. Stolpnik (člani)

AKTUALNI POHODI PD ZGORNJA POLSKAVA

9.11. Zaključni izlet v neznano

16.11. Lisca (948 m)

23.11. Strelovec (1763 m)

14.12. Viševnik 2050 m)

17.12. Žavcarjev vrh (915 m)

Več informacij najdete na spletni strani društva: http://www.pdpohorje.si/

Več informacij najdete na spletni strani društva: www.pdsb.si
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Ko se zadržujete v centru mesta, si vzemite čas in obiščite grajsko trgovino LODN, ki 

se nahaja v gradu v Slovenski Bistrici. V njej se prepletata zgodovina in tradicija, obenem 

pa LODN služi kot prostor, kjer se srečujeta dediščina in sodobna ustvarjalnost lokalnih kreativcev. 

Grajska trgovina LODN ni le običajna 

prodajalna – je stičišče navdiha, kjer 

se predstavljajo in ponujajo skrbno 

izbrani unikatni izdelki. Številni izdelki 

prihajajo prav iz Slovenske Bistrice in 

njene okolice, kar trgovini daje poseben 

lokalni pečat. Gre za pristne izdelke, 

ustvarjene z ljubeznijo in strastjo 

do obrtništva, ki odražajo bogato 

kulturno dediščino tega območja. V 

LODNU lahko najdete pestro izbiro 

ročno izdelanih tekstilnih izdelkov, 

keramičnih mojstrovin, izdelkov za 

dom in unikatnih modnih dodatkov. 

Vabljeni, da se ustavite v grajski trgovini LODN in dovolite, da vas očarajo izdelki, ki so narejeni z 

ljubeznijo, spoštovanjem do tradicije in željo po ustvarjanju nečesa edinstvenega.

Dodatno smo v Zavodu za kulturo 

Slovenska Bistrica razvili edinstveno linijo 

spominkov, ki nas popeljejo v svet baročne 

umetnosti slikarja Franca Ignaca Flurerja. 

V sodelovanju z družinskim podjetjem 

Jagababa, smo reinterpretirali brezčasne 

motive iz fresk, ki jih je baročni slikar naslikal 

na velikem stopnišču gradu v Slovenski 

Bistrici, v začetku 18. stoletja.

S freskami poslikano reprezentančno 

stopnišče je nastalo med Attemsovimi 

obnovitvenimi deli gradu v letih med 1717-1722. 

Vsebina fresk na stopnišču je zavita v tančico 

skrivnosti. Pripoved se začenja nad vhodnim 

delom stopnišča, kjer v dragocena oblačila 

odeto dekle ponuja mošnjo črnolasemu 

moškemu, delno ogrnjenemu v modro 

draperijo. Ta se z negotovo držo odloča o 

ponujeni mošnji. Da gre za iskren namen lepe 

ženske, lahko razlagamo s spremljajočimi 

namigi. Ob njej sta putto, ki se igra s psom 

(zvestoba), in bajeslovni enorožec, konj z enim 

rogom in jelenjimi tacami. Zaupno ji je položil 

Odkrijte unikatne izdelke v grajski trgovini LODN
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Grajski LODN je odprt 
od ponedeljka do petka,

od 7.00 do 15.00.
 

Vabljeni!

glavo v desnico, kar je starodaven mitološki 

simbol čistosti. Za kolekcijo so uporabili in 

reinterpretirali detajl iz dragocenih oblačil 

lepe ženske z iskrenimi nameni. 

Nova kolekcija izdelkov za dom, vključuje 

kuhinjske krpe, toaletne torbice, nakupovalne 

torbe in prevleke za blazine, ki so popolne 

kombinacije umetniške dediščine in sodobne 

uporabnosti. 

Če pa iščete kaj manjšega, ponujamo 

magnetke z detajli Flurerjevih fresk. Na 

magnetkih je več motivov, vsak od motivov pa 

nosi svojo zgodbo.

Zavoda za kulturo Slovenska Bistrica

Kulturne prireditve

3. 12.  2024 – Občinska prireditev ob dnevu 
invalidov

Miklavževanje na grajskem 
dvorišču

Miklavžev koncert Big Banda 
Slovenska Bistrica

Koncert – Vivere

Hrestač, praznična 
predstava za otroke

Hrestač, praznična 
predstava za otroke

Hrestač, praznična 
predstava za otroke

Dogodki:

5. 12. 2024 – 

6. 12. 2024 – 

9. 12. 2024 – 

10. 12. 2024 – 

11. 12. 2024 – 

12. 12. 2024 – 

Na fotografiji: predpasnik z reinterpretiranim motivom fresk na 
stopnišču. Ogrlica - Eva Prepeva. 



inf  rmator

24

oktober 2024 ŠOLSTVO

DIJAKI SŠSB VSTOPILI V 
NOVO ŠOLSKO LETO
V mesecu septembru in oktobru so na šoli potekale šte-
vilne dejavnosti. Najprej sprejem prvih letnikov v Dijaš-
ko skupnost. Skupina dijakov se je odpravila na Kick off 
srečanje v okviru projekta Discover EU, maturanti pa so 
odšli na strokovno ekskurzijo po Italiji. V okviru projekta 
Erasmus+ je bila izvedena izmenjava dijakov v Valencio 
v Španiji. Na Portugalskem so dijaki izvajali večtedensko 
delovno prakso. Udeležili smo se MOS-a v Celju, na ka-
terem se je predstavilo naše učno podjetje Papirko, d. 
o. o., na šoli pa smo gostili delavnice Kadringa za dijake 
tehniških programov. Šola je svoj prostor odstopila tudi 
Rdečemu križu in večdnevni krvodajalski akciji. S priso-
tnostjo takih dogodkov dijake posredno učimo solidar-
nosti. Potekalo je tekmovanje iz logike, Ana Iršič pa je bila 
letošnja dobitnica Krkine nagrade. V tednu dejavnosti so 
dijaki nižjih letnikov imeli šolo v naravi, dijaki višjih letni-
kov pa so sodelovali v delavnicah, povezanih z različnimi 
področji, ki jih zanimajo. Obiskali smo tudi številna pod-

jetja v lokalni skupnosti. Povsod smo bili lepo sprejeti, 
zato se zahvaljujemo za možnost obiska in spoznavanja 
poklicev. Nekaj razredov je opravilo terensko delo.
Na šoli so potekala številna predavanja, npr. o prvi po-
moči, spolnosti, medčloveških odnosih ter inovacijski 
kamp Spirit Slovenija. V oktobru so se dijaki gimnazijske-
ga programa odpravili na ekskurzijo, ki jim bo služila kot 
interni del splošne mature pri izbirnem predmetu geo-
grafije. Za tretji letnik metalurškega programa pa se od 
sredine septembra do sredine oktobra odvija projektno 
učno delo. Številne dejavnosti v septembru so dijakom 
omogočile širši vpogled v znanje in veščine ter morebiti 
posredno vplivale na odločitev za kasnejše poklice.

Vesna Sever, prof.

Spoštovani!
Občina Slovenska Bistrica vas v sodelovanju z Združe-
njem Europa Donna Slovenija vabi, da se 14. novem-
bra 2024 ob 17. uri udeležite predavanja in delavnice 
o zdravem načinu življenja, preventivi ter o raku dojk 
in rakih rodil.
Predavanje bo obsegalo:
 • kratko predstavitev, kaj je rak in kako nastane,
 • 12 priporočil proti raku,
 • vse tri preventivne programe, ki jih imamo v Sloveniji 

(DORA, ZORA, SVIT),
 • predstavitev združenja.

Zadnji del predavanja bo namenjen praktičnemu pri-
kazu samopregledovanja dojk na silikonskih modelih, 
kjer udeleženke in udeleženci lahko sami občutijo, 
kako je dejansko čutiti in zaznati spremembe v dojki.
Predavanje bo potekalo v Centru za starejše Metulj.
Vljudno vabljeni!
Za vse dodatne informacije smo dosegljivi po telefonu 
na telefonski številki: 02 843 28 42 (Zlatka Mlakar).

KAKO POSKRBETI ZA SVOJE ZDRAVJE
Preventiva in zgodnje odkrivanje raka
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V družbi, ki ji pulz določa binarna koda, je osnovna infor-
macijska pismenost temeljna preživitvena veščina. 
Svet se digitalizira. Banke in trgovine so svoje poslovanje 
že prenesle v medmrežni prostor, za obisk pri zdravni-
ku se je treba naročiti preko spletnega obrazca ali ele-
ktronske pošte, učitelji s starši komunicirajo preko eA-
sistenta in v proizvodnji lokalnega podjetja zaposlene v 
delovni proces uvajajo s pomočjo virtualne resničnosti. 
Elektronske naprave so postale nepogrešljiv del našega 
vsakdana. Zbudijo nas polifonični zvoki budilke na te-
lefonu. S pomočjo navigacije izberemo optimalno pot 
do službe. Vibracija na pametni uri nas priganja h giba-
nju in nas opozarja na sporočila, ki jih ne gre zamudi-
ti. Že dolgo več ne znamo nobene telefonske številke 
na pamet. Družimo se na družabnih omrežjih. Védenje 
vsega stvarstva pa nosita Google in umetna inteligenca. 
Elektronika prežema vsak aspekt našega obstoja, vešča 

uporaba informacijske tehnologije pa je v času številnih 
spletnih goljufij in kibernetskih napadov njegov nujen 
varnostni pogoj.  Ob zavedanju vseh možnosti in pri-
ložnosti, pa tudi izzivov in nevarnosti, ki jih neveščim in 
posledično tudi najbolj ranljivim uporabnikom predsta-
vlja informacijska tehnologija, so na Ljudski univerzi Slo-
venska Bistrica v okviru operacije Temeljne kompetence 
2023–2029 organizirali izobraževalni program Računal-
niška pismenost za odrasle. Skozi šestdeset pedagoških 
ur so se udeleženci štirih skupin spoznali z računalniško 
opremo in osnovnimi pojmi informacijske tehnologije. 
V treh tednih so pod vodstvom Marka Kužnerja usvojili 
osnovne funkcije osebnega računalnika, operacijskega 
sistema in spleta, se naučili ustvarjati in oblikovati bese-
dila ter delati z elektronsko pošto. 
Čeprav se zdi, da so veščine pisanja, oblikovanja slik, ti-
skanja, pošiljanja elektronskih sporočil, iskanja informacij 
na spletu, prepoznavanje lažnih novic in razumevanja 
digitalne varnosti otrokom sodobnosti položene v zibel, 
je osnovna digitalna pismenost tudi danes za mnoge 
odrasle vse prej kot samoumevna. 
Osnovna digitalna pismenost je tudi danes za mnoge od-
rasle vse prej kot samoumevna.

INFORMACIJSKA 
PISMENOST, NUJEN 
POGOJ OBSTOJA
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Naša pot ne vodi po mehki travi, to je gorska steza s 
številnimi skalami. Vendar pa vodi navzgor, naprej, proti 
soncu.« (Ruth Westheimer)
Učenci OŠ Minke Namestnik - Sonje Slovenska Bistrica 
so se na pot letošnjega šolskega leta podali odločno 
in polni energije. Da smo baterije še dodatno napolnili, 
smo poskrbeli z izvedbo športnega dneva v kopališču 
Term Olimia, kamor smo se v začetku oktobra podali 
na nepozabno doživetje skupaj s člani animacijske eki-
pe iz Stotinke. Navdušeni, da se naše prijateljske vezi iz 
leta v leto še poglabljajo, smo ta dan izkoristili na polno. 
Čofotali smo v plitvini, bili vodne bitke, se igrali z žogo, 
spuščali po toboganih, celo plezanje po plezalni steni 

in kakšen skok v vodo smo si privoščili. Bili smo igrivi in 
sproščeni. Pogumno smo se soočali z izzivi – če je bila 
voda pregloboka, smo nadeli rokavčke, če je bila kakšna 
ovira preveč, smo se oprijeli ponujene roke. Z našimi za-
vezniki iz Stotinke ta dan za nas ni bilo nobenih ovir.

Katja Sagadin

S STOTINKO PREKO OVIR 

Občasno nas v razredu obišče robotek mTiny, s katerim 
si radi popestrimo pouk. Ne samo, da pri tem utrjujemo 
znanje, ampak tudi vadimo naloge programiranja, lo-
gično razmišljamo in spretno rešujemo probleme. Z za-
nimivimi igrami razvijamo še radovednost in domišljijo.

Mateja Ivič, OŠ Pohorskega odreda Slovenska Bistrica

ROBOTEK MTINY V 2. B  

Sonce, dek'ca, modro nebo, dobra knjiga in družba, lepa 
beseda, odličen gost … Si lahko želimo še lepši dan? 
Tak prečudoviti dan smo doživeli v sredo, 18. 9. 2024, ko 
smo na 2. osnovni šoli Slovenska Bistrica izvedli že tra-
dicionalni namenski dan, poimenovan Branje pod kroš-
njami. S tem smo otvorili začetek bralne sezone. Medse 
smo povabili gosta, tokrat ilustratorja, pisatelja, striparja 
Ivana Mitrevskega. Namen kulturnega dne je spodbujati 
učence k branju, jih nagovoriti, da večkrat obiščejo knji-
žnico in jih prijazno povabiti, da opravijo bralno značko. 
Dan smo začeli v telovadnici, kjer nas je pričakal gospod 
Mitrevski. Povedal nam je, da je rad risal že od malih nog, 
a je tekom šolanja risanje malo opustil. V življenju je op-
ravljal veliko različnih stvari in šele na prigovor žene je 

odposlal svoj življenjepis in ilustracije naročnikom, ki so 
bili nad njegovim delom navdušeni. S časom je ilustri-
ranje postalo njegovo osrednje delo. V zadnjem času se 
preizkuša tudi kot pisatelj, saj je izdal knjige, pod katere 
se je podpisal kot avtor in ilustrator.
Učencem je pokazal, kako riše. Povedal je, da zelo rad ilu-
strira živali in na njih poudari njihovo najbolj prepoznav-
no značilnost. Učenci so si lahko izbrali živali, ki jim jih je 
narisal. S svojim humorjem, sproščenostjo in igrivostjo je 
navdušil mlajše in starejše učence in jih popeljal v svet 
nastanka ilustracij, karikatur in stripov. Povabil jih je k 
branju in jim svetoval, da naj berejo, kar jih zanima, in 
branje bo tedaj postalo zabava. Knjiga je lahko tanka, a 
ima dolgočasno zgodbo, lahko pa ima zelo veliko strani 
in ne želiš, da se konča.
Po končanem nastopu si je Mitrevski vzel čas za najmlaj-
še in jim na liste narisal različne ilustracije, ti pa so jih 
ponosno razkazovali naokrog po šoli. Obljubiti so mu 
morali, da bodo vestno opravljali bralno značko in radi 
zahajali v knjižnico. Nasmehi na obrazu so potrdili, da je 

BERI, KAR TE ZANIMA, 
IN BRANJE BO POSTALO 
ZABAVA  
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majhna nagrada učencem resnično polepšala dan in iz 
njih izvabila odločen da branju tudi v prihodnje.
Po nastopu našega gosta so se učenci nižjih razredov 
prelevili v striparje, starejši pa so se podali po ustano-

vah, kjer so medgeneracijsko brali. Tako so se šestošol-
ci družili z oskrbovanci doma dr. Potrča, sedmošolci so 
obiskali mestno knjižnico, osmošolci so obiskali dru-
gošolce na OŠ Pohorskega odreda, devetošolci pa so 
brali vrtčevskim otrokom. Dan so zaključili z branjem v 
mestnem parku. 
Z gotovostjo lahko trdimo, da so takšni dnevi več kot 
dobrodošli in da je kulturni dan odlično uspel, saj smo 
dosegli zastavljene cilje ter dokazali, da je čas, preživet 
v družbi vrstnikov in s knjigo v roki, še kako dragocen. S 
kom pa boste brali vi v naslednji dneh?

Mladi novinarji 2. osnovne šole Slovenska Bistrica

ŠOLSTVO

Po dvajsetletnem delovanju Zasebne šole IZZA je jubilej 
obeležilo in nagradilo veliko število izvedenih mednaro-
dnih izpitov na University of Cambridge. V tem letu je 
mednarodni izpit angleščine opravilo deset udeležen-
cev tečajev. Pridobljeni mednarodni certifikat priznavajo 
v 160 angleško govorečih držav vsi delodajalci in šole.
Starši, ki spodbujajo otroke k dodatnemu učenju tujih 
jezikov, zelo dobro vedo, da bodo otroci le s težavo za-
sedali vodilna ali prodajna delovna mesta brez znanja 
najmanj dveh tujih jezikov. 
Otroci, ki obiskujejo zasebno šolo, se učijo jezik za življe-
nje in tudi za odlične ocene v šolah brez dodatnih indivi-
dualnih inštrukcij iz tujega jezika.
Velja pa upoštevati večletno vztrajnost predvsem star-
šev, ki se z leti zelo obrestuje v dobrobit njihovih otrok. Z 
rednim obiskovanjem tečajev se otrok intenzivno uči tuji 
jezik za življenje, pridobiva delovne navade, disciplino, 
vztrajnost in gradi samozavesti, ker se z znanjem razliku-
je od svojih vrstnikov v šoli.

Starši, ko se odločate za obšolske dejavnosti, vedno po-
mislite, kakšna dejavnost bo vašemu otroku koristila v 
poslovnem življenju čez petnajst ali dvajset let. 
Skupina, ki je pridobila mednarodni izpit nivo PET (B1 – 
nivo 2. letnika gimnazije ali B2 – nivo mature gimnazije) 
University of Cambridge: Tai Lukavečki, Timi Sterkuš, Jer-
nej Bauman, Matija Bauman, Ema Frešer, Daša Ana Vida-
ček, Johana Unuk, Ana Kocbek, Tayda Koren, Vilma Unuk.

NOVE ZVEZDE ZNANJA 
ANGLEŠČINE  
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Na Pragerskem so septembra praznovali 48. praznik Kra-
jevne skupnosti Pragersko - Gaj. V okviru krajevnega pra-
znika so pripravili številne prireditve. Osrednja prireditev 
je potekala v soboto, 21. septembra, na otroškem igrišču 
Gaj, na kateri so pripravili pester program za otroke. Na 
slovesnosti sta Rudi Kruh, predsednik Krajevne skupnosti 
Pragersko – Gaj, in dr. Ivan Žagar, župan Občine Sloven-
ska Bistrica, simbolično prerezala trak ob odprtju pešpoti 
do Pragerskega in dokončanju nekaterih drugih naložb 

v kraju. Ob tej priložnosti so podelili tudi priznanje Dru-
štvu gojiteljev malih živali Pragersko za 40 let delovanja. 

T. A. 

48. PRAZNIK KS 
PRAGERSKO - GAJ  

Tudi na Črešnjevcu so meseca septembra s številnimi 
prireditvami obeležili krajevni praznik. Zaključno priredi-
tev ob 14. prazniku so pripravili v soboto, 21. septembra, 
v telovadnici Osnovne šole dr. Jožeta Pučnika Črešnje-
vec. Zbrane sta nagovorila Franci Podgrajšek, predsednik 

Krajevne skupnosti Črešnjevec, in Žarko Furman, podžu-
pan Občine Slovenska Bistrica. Na prireditvi so podelili 
tudi priznanja. Komisija je na predlog vaškega odbora 
nagradila Kmetijo Bizjak, ki ima že od leta 1991 velik na-
sad leske. Lešnike pridelujejo brez uporabe herbicidov in 
drugih kemikalij. Spomnili so se tudi lovskega društva, ki 
letos praznuje že 70 let delovanja. Prireditev so popestrili 
s kulturnim programom.

T. A. 

14. PRAZNIK KS 
ČREŠNJEVEC 
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4. oktobra 2024 so v OŠ Pohorskega odreda v Slovenski 
Bistrici organizirali tradicionalno srečanje starejših, pre-
bivajočih na območju KS Pohorskega odreda Slovenska 
Bistrica. Srečanje je potekalo v organizaciji KORK-a in KS 
Pohorskega odreda. Udeležilo se ga je približno 70 va-
bljenih starejših občanov. 

Zahvaljujemo se predsednici KORK-a Dragici Pliberšek in 
prostovoljkam za ves trud pri organizaciji. Zahvaljujemo 
se tudi ravnateljici Nadji Stegne in učiteljicam mentori-
cam, Lei Bratina, Urški Tič, Ajdi Kavčič in Jani Obrovnik, za 
uspešen nastop učencev na prireditvi. Učencem (in nji-
hovim staršem) hvala za prečudovit nastop, saj so omo-
gočili popestritev prireditve. Zahvala tudi predsednici 
Območne organizacije RK Slovenska Bistrica Marjani Sa-
gadin za pozdravni nagovor.
Še enkrat hvala vsem, ki ste s svojo prisotnostjo popestri-
li naše srečanje.

Ludvik Repolusk, predsednik KS

TRADICIONALNO 
SREČANJE STAREJŠIH KS 
POHORSKEGA ODREDA

Zanimanje za letošnji izlet na Blatno jezero (Balaton) je 
bilo zelo veliko. Zato smo za bistriške upokojence or-
ganizirali dva torka za izlet na Blatno jezero. Po jutra-
njem rahlem rosenju smo se na Madžarsko pripeljali v 
vedrem vremenu. Pot nas je vodila mimo Velike Kaniže, 
mesta Keszthelya do znanega turističnega kraja Heviz. 
Heviz je znan predvsem po termalni vodi. Sprehodili 
smo se do središča kraja. Posebej zanimiva je bila tr-
žnica, kjer smo lahko kupili madžarske specialitete, kot 
so klobase, siri, paprika. Po ogledu smo pot nadaljeva-
li do dvorca Festetics, ki se nahaja v mestu Keszthely. 
Ogledali smo si njegovo zunanjost in nadaljevali do 

glavnega trga mesta. Vrnili smo se v bližino dvorca in si 
pripravili okusno malico ter se družili. V lepem sočnem 
popoldnevu smo pot nadaljevali do polotoka Tihahy in 
ob poti občudovali urejenost krajev ob jezeru ter lepo-
te narave. Tihany je romarski kraj s prekrasno katedralo 
sv. Andreja. V kraju je veliko prodajaln in stavb, ki imajo 
etnografski značaj madžarske krajine. Krajši postanek 
smo izkoristili za ogled kraja. Kdor je želel, si je privoščil 
kavo ali drugo osvežilo. S trajektom smo prečkali Blat-
no jezero. Šele na trajektu smo dobili predstavo o ve-
likosti tega po velikosti tretjega jezera v srednji Evropi.
Ob toplem soncu smo se po južni strani jezera zado-
voljni začeli vračati domov. V zraku je bilo čutiti željo, da 
bi takšen ali podoben izlet še ponovili.

Janez Bradan

BILI SMO NA 
BLATNEM JEZERU

Na Zgornji Polskavi so zaznamovali pet let delovanja 
Šole zdravja skupine Gabri, člani katere vsak delovni dan 
v parku pred graščino pripravijo telovadbo. Društvo Šola 
zdravja z redno vadbo skrbi za fizično in psihično zdravje 
posameznika. Vodja zgornjepolskavske skupine je Veri-
ca Matovz. Člani se zberejo vsak delovni dan ob 7.30 v 

parku pri graščini, in to ne glede na vreme in letni čas. 
Če je deževno, telovadijo pod nadstreškom v športnem 
centru. Jutranja telovadba je primerna za vsakogar, tudi 
za otroke. Zelo pomembno je tudi druženje, saj so drug 
drugemu v pomoč in podporo. Vodja Verica Matovz želi, 
da bi imeli čim več članov in da bi se pridružili tudi moš-
ki; zdaj imajo l6 članic in le enega člana. Poleg telovadbe 
organizirajo izlete, pohode in kolesarjenje. Šola zdravja 
ponuja tudi letovanja, ki so cenovno ugodnejša, in razna 
predavanja. Enkrat na leto krovna organizacija pripravi 
tudi vseslovensko srečanje, ki se ga zelo radi udeležijo. 
Ob petletnici delovanja skupine Gabri so na Zgornjo Pol-
skavo povabili bližnje enote Šole zdravja. Prišle so skupi-
ne s Pragerskega, iz Rogoze, Limbuša, Radizela, Skok in 
iz Miklavža.

Brigita Ptičar

SKUPINA GABRI, ŠOLA 
ZDRAVJA
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Območno združenje veteranov vojne za Slovenijo Slo-
venska Bistrica je v sredo, 25. septembra, na Brinju prip-
ravilo memorial s tekmovanjem, ki je privabil šestdeset 
udeležencev. Nastopilo je šest vabljenih ekip, in sicer iz 
območnih veteranskih združenj Ptuj, Ruše, Slovenska 
Bistrica, Lenart, Kungota - Pesnica - Šentilj in Policijsko 
veteransko društvo Sever Maribor.
Svečane otvoritve se je udeležil tudi župan Občine Slo-
venska Bistrica dr. Ivan Žagar, kar je dalo dogodku še do-
datno veljavo ter pomembnost Marjana Streharja med 
osamosvojitveno vojno.  Z nagovorom so župan, pred-
sednik Območnega združenja Slovenska Bistrica Miran 
Krušič in podpredsednik Zveze veteranov vojne za Slo-
venijo Vlado Žgeč odprli memorial. Sproščeno tekmova-
nje je potekalo v štirih disciplinah: v metu bombe, metu 
obročev, ruskem kegljanju in v šahu, kjer se je najbolj iz-
kazala Slovenska Bistrica pred Rušami in ekipo Kungota 
- Pesnica - Šentilj. Po razglasitvi rezultatov sta se predse-
dnik OZVVS Slovenska Bistrica Miran Krušič in predsednik 

vzhodnoštajerske pokrajine ZVVS Vladimir Maher zahva-
lila vsem udeležencem ter jih povabila na pogostitev, 
ki jo je odlično pripravila skupina domačih veteranov. S 
svojo prisotnostjo je memorial počastil sin Marjana Stre-
harja, Samo Strehar, ki se je območnemu združenju zah-
valil za trud ter ohranjanje spomina na očeta. Območno 
združenje Slovenska Bistrica je še enkrat več dokazalo, 
da je vedno pripravljeno, da v veteranskem objektu Bri-
nje pripravi takšno srečanje z druženjem in ohranjanjem 
spomina na junake osamosvojitvene vojne. NAJ NE BO 
NIKOLI POZABLJENO!

Stanislav Šega, vodja tekmovanja

8. MEMORIAL MARJANA 
STREHARJA NA BRINJU 
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Bistriška noč ljubezni 2024 je za nami
V soboto, 5. oktobra, smo skupaj doživeli nepozaben 
večer na Bistriški noči ljubezni, ki bo še dolgo ostal v 
spominu vseh obiskovalcev. Pod polnim šotorom so za 
izjemno vzdušje poskrbeli glasbeni nastopi LPS banda, 
skupine Mi2 in skupine Tabu, ki so množico navdušili s 
svojimi uspešnicami in energičnimi nastopi.
Iskreno se zahvaljujemo vsem obiskovalcem za odlič-
no energijo, ki ste jo prinesli s seboj. Posebna zahvala 
gre tudi organizatorju, nastopajočim in njihovim eki-
pam, aktivistom, natakarjem, varnostnikom in vsem, ki 
so s svojim trudom omogočili, da je dogodek potekal 
brezhibno. Veselimo se naslednjega dogodka in upa-
mo, da ste uživali tako kot mi. #vrejijeblo
Nov mandat, novi člani upravnega odbora KŠSB
Letošnja Bistriška noč ljubezni je nosila še posebno 
pomembno noto, saj se je z njo poslovila generacija 
letnika 1998, ki je s svojim delom močno prispevala k 
napredku kluba. Pod njenim vodstvom je klub doživel 
preobrazbo – izboljšali so njegovo delovanje, preure-
dili klubske prostore in povečali število članov. S tem 
so postavili trdne temelje za prihodnje generacije, ki 
bodo nadaljevale njihovo delo in dvigovale klub na še 

višjo raven.
Žigo Orešiča je na mestu predsednika zamenjala Nina 
Cafuta. Tina Cafuta ostaja blagajničarka, medtem ko 
se je tajniška funkcija z Nine Cafuta prenesla na Miho 
Mavsarja. Za odbor za socialo in izobraževanje bo letos 
skrbela Lucija Žilavec, ki je nadomestila Klaro Kušar. Jon 
Luka Obrul je prevzel odbor za kulturo od Roka Cafute, 
Nika Šela in Ines Tomažič pa ostajata vodja odbora za 
lokalno udejstvovanje in svetnica. Odbor za zabavo je 
prevzel Jakob Moškotevc, naslednik Timoteja Mlinarja. 
Odbor za rekreacijo je prevzel Dominik Mlinar, ki ga je 
lani vodila Gala Trajkovič. Zaupajte vase in v moč eki-
pe, saj so velike spremembe in uspehi vedno rezultat 
trdega dela, povezovanja in vztrajnosti. Naj bo to leto 
polno izzivov, priložnosti in nepozabnih dosežkov

Katarina Breznik

KLUB ŠTUDENTOV

Letos praznuje 80. rojstni dan Ana Kruder iz Slovenske 
Bistrice. Že devet let uspešno vodi ročnodelski krožek na 
Ljudski univerzi Slovenska Bistrica, pred tem je sedem let 
vodila krožek na Pragerskem. Poleg vodenja krožkov je 
organizirala številne delavnice ročnih del. Je navdušena 
promotorka vseživljenjskega učenja in aktivna članica 
društev kmečkih žena in upokojencev Kebelj. 
Prišla so leta, ko lahko žanje sadove svojega dolgoletne-
ga truda in dela.
Predvsem pa je babica štirim vnukom in mama sina Pe-
tra, glasbenega umetnika, in hčere Brigite, direktorice 
Ljudske univerze Slovenska Bistrica.
Vedno je pripravljena pomagati ljudem v stiski, ne gle-
de na njihovo starost ali socialni status. Ceni iskrenost in 
poštenost ter je zagovornica solidarnosti in socialne pra-
vičnosti. Zavzema se za dobrobit celotne skupnosti, še 
posebej za starejše, mladino in otroke. Je dobrosrčna in 
vedno na strani delovnih, preprostih ljudi. Cenjena je kot 

oseba, ki združuje ljudi in spodbuja sodelovanje.
Članice ročnodelskega krožka smo se dogovorile, da ji 
na prvem srečanju v septembru pripravimo preseneče-
nje. Naročile smo skromne narezke in brezalkoholne pi-
jače. Vsaka se je potrudila in spekla nekaj peciva. Prostor 
smo okrasile z baloni. Hči ene od članic je naredila velik 

ANA KRUDER
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Borut Furman je ponovno vprašal glede nepremični-
ne s parc. št. 233, k. o. Šmartno na Pohorju. Zanima ga, 
ali je Zavod za varstvo kulturne dediščine že proučil na-
daljnje možnosti v zvezi z objektom. Če je, prosi občino 
za odgovor. 

Odgovor: Občina je pridobila kulturnovarstveno so-
glasje za odstranitev stanovanjskega objekta oziroma 
dela kulturnega spomenika Domačija Šmartno (stavba 
št. 95), za katerega se predlaga dokumentarno varstvo v 
Registru nepremične kulturne dediščine. 
Irena Jereb, vodja Oddelka za družbene dejavnosti

Ludvik Repolusk je vprašal, kaj se dogaja s praznimi 
prostori v občinski zgradbi, kjer je prej delovala upravna 
enota.

Odgovor: V občinski stavbi (in dvoriščni stavbi) so 
združeni vsi oddelki oziroma službe občinske uprave 
Občine Slovenska Bistrica, vključno z Oddelkom za go-
spodarstvo in civilno zaščito, ki so prej delovali na dislo-
ciranih enotah. Del prostorov ima v najemu Upravna 
enota Slovenska Bistrica. Trenutno pa se pripravlja tudi 
projektna dokumentacija za obnovo občinske (in dvori-
ščne) stavbe. 

Janja Tkavc Smogavec, vodja Oddelka za splošne in prav-
ne zadeve

Marjana Brezovšek je dala pobudo za širitev Vrtca Bla-
že in Nežica in tudi za ustanovitev njegove podružnice v 
Slovenski Bistrici. 

Odgovor: Vrtec Blaže in Nežica je zasebni vrtec, ki mu 
je občina podelila koncesijo za izvajanje programov vrt-

ca. V tem času od zasebnega zavoda ni prišla pobuda po 
širitvi, prav tako so kapacitete javnega vrtca zadostne, da 
pokrijejo potrebe predšolskega varstva. 

Irena Jereb, vodja Oddelka za družbene dejavnosti
Borut Furman je vprašal, ali drži, da za naslednje leto 

ni dovolj vpisnih mest za vrtec Šmartno na Pohorju. Zato 
je pristojne pozval, da preverijo število vpisnih mest po 
oddelkih.

Odgovor: Za novo šolsko leto 2024/2025 je prispelo 
12 vlog za vpis otrok v enoto Šmarno na Pohorju. Od 
tega je bilo pet otrok, ki so razporejeni v drugo starostno 
obdobje, v skupino 4−6 let, in sedem otrok, ki so razpo-
rejeni v kombinirani oddelek 2−4 leta. Glede na število 
prispelih vlog in otrok, ki so odšli v šolo, se je glede na 
pravilnik o oblikovanju oddelkov te formiralo tako, da je 
vpisanih v starostni oddelek 2−4 leta več otrok iz prve-
ga starostnega obdobja, kar je posledično privedlo do 
tega, da je vpisanih 16 otrok od 19 in je tako ta skupina 
polna. Prav tako je starostna skupina 4−6 let (21 otrok) 
zapolnjena. Glede na prispele vloge za vpis otrok z izpol-
njenimi pogoji za vpis za 1. september so bili sprejeti vsi 
otroci. Starši so posredovali tudi vloge za vpis njihovih 
otrok, ki pa s 1. 9. 2024 še ne izpolnjujejo pogojev za vpis. 
Tem staršem se ta trenutek ne more zagotavljati mesta 
v enoti Šmarno na Pohorju, saj bi potrebovali, sodeč po 
želenem datumu vpisa na vlogi, ki so ga navedli, vpis ot-
rok v sredini septembra, v novembru, v januarju 2025 in 
v aprilu 2025.

Irena Jereb, vodja Oddelka za družbene dejavnosti
Andrej Slaček sprašuje Zavod za varstvo kulturne de-

diščine, zakaj je del območja novega parkirišča pred ZD 
Slovenska Bistrica tlakovan z dragimi tlakovci iz uvoza. 
Matična lokalna kamenina Pohorja je namreč tonalit, zra-
ven tlakovcev pa so povezovalne poti iz asfaltne mase, 
torej na istem varovanem območju. 

Odgovor: Za tlakovane površine na zelenem parkiri-
šču so položeni betonski tlakovci – rušniki slovenskega 

šopek rož iz naših vrtov. Ko je vstopila, smo ji zapele pe-
sem Tineta Lesjaka Tam smo doma. Solze so se ji nabrale 
v očeh in začele smo jokati tudi me.
A tudi Ana nas je presenetila. Pogostila nas je z izjemno 
dobro ocvirkovko, pecivom in sveže narezanimi sadnimi 
dobrotami: jabolki, breskvami, grozdjem ter sokovi. 
Ena od članic je pripravila čudovit album s fotografijami 
vseh članic, pod katere smo se podpisale in dodale lepe 

misli ali želje. Dopoldne je hitro minilo. Domov smo se 
vrnile polne lepih vtisov in srečne, da smo ji polepšale 
dan. Iskreno smo se ji zahvalile za njen trud pri vodenju 
ročnodelskega krožka in za njeno iskrenost ter pošte-
nost. Ana je bila še posebej vesela, da smo se spomnile 
in povabile tudi nekdanje članice, ki zdaj bivajo v domu 
za ostarele.

Jožica Hohler, ob podpori vseh članic 

DRUŠTVA, OBČINSKI SVET

ODGOVORI NA 
VPRAŠANJA IN POBUDE Z 
12. REDNE SEJE 
OBČINSKEGA SVETA
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proizvajalca. 
Irena Jereb, vodja Oddelka za družbene dejavnosti

Ivan Kumaver je vprašal, kdaj bo izvedena komunika-
cijska povezava omrežja na optiko v delu Gladomesa, Vi-
narja in Korpl, kjer je nastal tako imenovani žep nepriklo-
pljenih hiš. Prav tako je enaka težava na Zgornji Ložnici 
in Kostanjevcu. Vprašal je, zakaj so bila izpuščena posa-
mezna območja iz sistema priklopov na optiko, čeprav 
linija poteka mimo teh območij, in kdaj se bo to uredilo.

Odgovor: Vprašanje smo posredovali na Telekom Slo-
venije, vendar z njihove strani odgovora še nismo prejeli. 
Ko ga pridobimo, vam ga posredujemo v okviru točke 
Odgovori na svetniška vprašanja ob prvem naslednjem 
sklicu seje občinskega sveta. 

Janja Mlaker, vodja Oddelka za okolje in prostor
Ludvik Repolusk je podal vprašanje, kako je s postop-

kom priprave OPN, kako daleč je, kdaj bo pripravljen in 
kdaj se bo dal v razpravo. 

Odgovor: Postopek priprave OPN je v fazi dopolnje-
nega osnutka. Dopolnitve okoljskega poročila so v zak-
ljučni fazi, predvidoma do konca septembra 2024 naj bi 
bilo okoljsko poročilo posredovano v pridobitev mnenja 
o ustreznosti na pristojno ministrstvo. Šele po prejemu 
mnenja o ustreznosti okoljskega poročila se bo dopol-
njen osnutek OPN-ja skupaj z okoljskim poročilom lah-
ko javno razgrnil. Po zaključku javne razgrnitve, ko bodo 
pripravljena stališča do pripomb iz javne razgrnitve, bo 
prostorski akt posredovan v razpravo občinskemu svetu. 

Janja Mlaker, vodja Oddelka za okolje in prostor
Ludvik Repolusk poudarja, da se ne sme pozabiti na 

projekt Špindlerjeva in Kajuhova, glede na dejstvo, da so 
se potrjevali investicijski projekti pri projektu Elena.

Odgovor: Izdelana je projektna dokumentacija v fazi 
DGD – dokumentacija za pridobitev gradbenega dovo-
ljenja. Pridobivajo se mnenja pristojnih mnenjedajalcev 
na projektno dokumentacijo. Hkrati so se v tem času ure-
jale premoženjsko-pravne zadeve, pridobivale potrebne 
služnosti za gradnjo komunalne infrastrukture ter izvajali 
geodetski postopki odmer zemljišč, ki so tudi končani. 

Janja Mlaker, vodja Oddelka za okolje in prostor
Stanislav Zajšek je predlagal, da se pri mostu pri cerkvi 

na Spodnji Polskavi postavi tabla, ki označuje predno-
stno cesto. 

Odgovor: Občina Slovenska Bistrica kot upravljavec 
teh občinskih cest se je že glede prometne ureditve tega 
križišča uskladila s Krajevno skupnostjo Spodnja Polska-
va in bo prometna signalizacija postavljena v najkrajšem 

možnem času. 
Janja Mlaker, vodja Oddelka za okolje in prostor 

Dr. Vito Martinčič je v imenu občinskega svetnika Luke 
Zorka podal pobudo za ureditev talne in cestne signali-
zacije v zvezi s parkiranjem na poti v Vintgar. 

Odgovor: Občina Slovenska Bistrica je na tem ob-
močju z vertikalno prometno signalizacijo označila par-
kirišče za namen obiskovalcev Bistriškega vintgarja. V 
zgornjem delu, kjer je postavljen znak za prepoved par-
kiranja in ustavljanja, se je prometna signalizacija pregle-
dala in se bo ustrezno dopolnila.

Janja Mlaker, vodja Oddelka za okolje in prostor
Zoran Košič je vprašal, kdaj se načrtuje rekonstrukcija 

ceste od križišča Makole proti Laporju, saj je cesta pre-
ozka.

Odgovor: V občini Slovenska Bistrica je okoli 600 km 
kategoriziranih cest. Na določenih cestah z izvajanjem 
del rednega vzdrževanja skoraj ni več mogoče zagota-
vljati normalnega stanja prevoznosti. Ker smo omejeni 
s finančnimi sredstvi, so glede obnove določene prio-
ritete glede na poškodovanost cest, zato se take ceste 
obravnavajo prednostno. Poškodbe na omenjeni cesti 
trenutno še niso takšne, da bi bila na seznamu prioritet 
za obnovo. 

Janja Mlaker, vodja Oddelka za okolje in prostor
Drago Capl je predlagal, da občina pošlje urgentni 

dopis na Ministrstvo za infrastrukturo in doda natančno 
časovnico za modernizacijo ceste Cezlak–Pesek. 

Odgovor: Na Direkcijo RS za infrastrukturo smo naslo-
vili urgenten dopis glede rekonstrukcije državne ceste 
RT 930/7065 Pesek–Oplotnica (Cezlak) in jih pozvali, da 
nam posredujejo natančno časovnico izvedbe. Ker od-
govora še nismo prejeli, vam ga posredujemo takoj, ko 
ga pridobimo. 

Janja Mlaker, vodja Oddelka za okolje in prostor

OBČINSKI SVET
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Dr. Vito Martinčič je vprašal, kdaj se bo naselje Klopce 
povezalo na komunikacijsko omrežje preko optike? 

Odgovor: V okviru odgovora na svetniško vprašanje, 
ki smo ga posredovali ob sklicu 12. redne seje, smo vas 
obvestili, da smo vprašanje posredovali telekomunika-
cijskemu operaterju Telekom in da vam bomo odgovor 
posredovali, takoj ko ga pridobimo. 5. 7. 2024 smo od Te-
lekoma, d. d., Ljubljana, Centra za pomoč uporabnikom, 
prejeli odgovor št. 205403/17256-D/2024/SK z dne 28. 6. 
2024, ki ga posredujemo kot prilogo. 

Janja Mlaker, vodja Oddelka za okolje in prostor
Odgovor Telekoma: Sporočamo vam, da smo skrbno 

analizirali stanje omrežja. V tem trenutku ne moremo 
napovedati, kdaj bomo pričeli z izgradnjo optičnega 
omrežja, ki je sicer ne planiramo niti v letošnjem niti v 
naslednjem letu. Vsekakor pa smo pripravljeni preučiti 
možnosti sodelovanja pri kakšni drugi gradnji, ki bi stro-
ške gradbenih del znižali. Za morebitne dodatne infor-
macije vam je na voljo sodelavec Aleš Prebil, ki je doseg-
ljiv na ales.prebil@telekom.si. 

Emina Muratagić, direktorica Skrbi za uporabnike
Danica Sagadin Leskovar je povedala, da je v naselju 

Devina azvod nizkonapetostnih kablov izveden na ob-
stoječih starejših drogovih in preko konzol na stanovanj-
skih objektih. Prav tako kabli prečkajo cesto in vodotok. 
Krajani želijo, da se nizkonapetostni elektro kabel položi 
v zemljo in se tako zagotovi večja varnost in boljša oskr-
ba z električno energijo. Zato prosi, da pristojne službe 
občinske uprave posredujejo vprašanje na Elektro Mari-
bor, in sicer: Ali obstaja možnost, da se v naselju Devina 
nizkonapetostni kabel položi v zemljo.

Odgovor: Svetniško vprašanje smo posredovali na 
Elektro Maribor in z njihove strani prejeli naslednji od-
govor: »V naselju Devina se v skladu z letnim planom 
investicij za l. 2024 Elektro Maribor, d. d., OE Slovenska 
Bistrica, že izvaja rekonstrukcija obstoječega dotrajane-
ga NNO, napajanega iz TP Devina 1 (t-075). Obseg del 
je razviden iz priložene risbe trase. Rekonstrukcija zaje-
ma v celoti položitev kabla v zemljo v smeri od TP Devi-
na 1 (t-075) (bližina h. š. Devina 20 b) proti Ritoznoju in 
Šentovcu. Dotrajano nadzemno NNO se bo po vključitvi 
podzemnih kablov odstranilo.«

David Sitar, vodja službe pri enoti, Služba načrtovanja, 
investicij in dokumentacije Območna enota Slov. Bistrica

OBČINSKI SVET
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19,48 €
14,61 €

17,99 €
13,49 €

17,50 €
14,88 €

 13,74 €
8,93 €

Izbirate lahko med
različni vrstami 
GEA olj ter 
GEA BIO olj in semen.

GEA
Štajersko
prekmursko 
bučno olje
Slovenija 1 L

VABLJENI  
v GEA industrijsko prodajalno 

na Trgu svobode 3 
v Slovenski Bistrici.

-25%

GEA
Ekstra 
deviško
oljčno 
olje 1 L

ZVEZDA 
sončnično 
olje 
vez 6 x 1 L

Delovni čas: 
ponedeljek do petek: 

8.30 do 15.30  
sobota: 

8.00 do 12.00

CEKIN 
sončnično 
olje 10 L

RASTLINSKO 
OLJE V 
RINFUZI

1,29 €/L

PC 30 dni: 14,61 €
PC 30 dni: 9,99 € PC 30 dni: 16,58 €

-20%

PC 30 dni: 1,47 €/L

-35%

GEA 
DARILNI PAKETI

1,49 €/L

PC 30 dni: 15,29 €

GEA DELIKATESE

-25% -15%

V časopisni čitalnici osrednje knjižnice je prvi ponede-
ljek v oktobru potekalo začetno predavanje v sklopu vr-
tnarskih srečanj pod vodstvom Majde in Katje Temnik iz 
Zeliščnega vrta in kmetije Majnika. Predavanja bodo na 
različno izbrano tematiko vsak prvi ponedeljek v mesecu 
skozi vso sezono prireditev.
V začetku je Majda Temnik navzoče opomnila, kako zelo 
pomembno je ohranjati domača semena, saj so domača 
semena prilagojena lokalnemu okolju. Brez kakovostnih 
semen ni hrane, ni genske pestrosti in ni samooskrbe, 
brez prehranske varnosti pa ni suverenosti. 
V nadaljevanju druženja so navzoči skupaj ugotavlja-
li, kako so bili letos pri pridobivanju semen uspešni. 
Kakšno je bilo leto. Ali jim je sploh uspelo pridelati kaj 
semen. Ugotovili so, da se včasih zgodi, da zaradi različ-
nih dejavnikov pri tem nismo tako zelo uspešni, kot bi si 
želeli. Vendarle imamo opravka z naravo in nepredvidlji-
vim vremenom. Kljub temu je pomembno, da pri tem 
vztrajamo, da je vredno poizkušati vedno znova in zno-

va. Domača semena potrebujejo čas, da se prilagodijo, 
pridobijo nove izkušnje, to pa uporabijo naslednje leto. 
Majda in Katja sta razložili, kdaj je najprimernejši čas in 
način pobiranja semen določenih vrst zelenjave. Pokaza-
li sta uporabne in iznajdljive postopke čiščenja izbranih 
semen. Navzočim sta dali napotke, kje in na kak način 
semena pravilno skladiščiti. 
Na koncu je bil čas za zanimivo izmenjavo mnenj in ko-
ristnih izkušenj med obiskovalci predavanja. Vabljeni v 
knjižnico prvi ponedeljek v mesecu novembru. 

Tanja Jakolič

JESENSKO PRIDOBIVANJE 
SEMEN Vrtnarska srečanja
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Medgeneracijsko povezovanje je pomembna oblika 
druženja več generacij, česar se zavedajo tudi v Knjižnici 
Josipa Vošnjaka Slovenska Bistrica. Ob zaključku meseca 
skupnega branja, katerega letošnja tema je glasno bra-
nje v javnem prostoru, ob pričetku meseca šolskih knji-
žnic, katerega tematika je povezovanje skupnosti, in ob 
pričetku nove sezone knjižničnih pravljičnih doživetij, so 
v Knjižnici Makole pričeli z novim projektom Gremo po 
pravljico. Projekt je zasnovan na podlagi medgeneracij-

skega druženja, v katerem sodelujejo različna društva in 
javne ustanove občine Makole. Priključeni partner pri 
projektu je Osnovna šola Anice Černejeve Makole, so-
delovali pa so Občina Makole, Gasilsko društvo Makole, 
Vrtec Krtek Makole, Lovska družina Makole in Turistično 
društvo Makole. Prav tako sta pri izvedbi prvega srečanja 

MEDGENERACIJSKO 
DRUŽENJE OB BRANJU V 
KNJIŽNICI MAKOLE

Zveza bibliotekarskih društev Slovenije je leto 2024 raz-
glasila za Stepišnikovo leto. Letos se namreč praznuje 
190-letnica rojstva prvega slovenskega potujočega 
knjižničarja, narodnega buditelja in bukovnika Lovra 
Stepišnika. V spomin nanj je bilo na pročelju Knjižnice 
Vojnik odkrito spominsko obeležje. Postavitev obelež-
ja ob občinskem prazniku Občine Vojnik sodi v pro-
jekt obuditve znanih Vojničanov. Ob tej priložnosti je 
Osnovna šola Vojnik, ki sodeluje pri projektu Spodbu-
janje bralne pismenosti, v goste povabila Sašo Šega 
Crnič, knjižničarko iz slovenjebistriške knjižnice, sicer 
pa avtorico slikanice o potujočem knjižničarju Lovro 
s košem gre!. Več kot 200 mladim bralcem je prebrala 
zgodbo in jim približala lik Lovra Stepišnika v slovenski 
zgodovini knjižničarstva.  
Lovru Stepišniku, ne le prvemu slovenskemu, ampak 
prvemu potujočemu knjižničarju v tem delu Evrope, 
je posvečena potujoča razstava. Tako kot je Stepišnik 
v podpohorskih vaseh širil ljubezen do slovenske go-
vorjene in pisane besede, tako ob tem jubileju po vsej 
Sloveniji potuje potujoča razstava. Avtorji potujoče 
razstave so: Natalija Stegne (Knjižnica Josipa Vošnjaka 
Slovenska Bistrica), Srečko Maček (Osrednja knjižnica 
Celje) in Matjaž Stibilj (Valvasorjeva knjižnica Krško). V 
Slovensko Bistrico prihaja razstava 21. novembra 2024.
Veseli nas, da je stroka prepoznala pomen in vlogo Lo-

vra Stepišnika. Leta 1998 je bil na pobudo članov Sekci-
je za potujoče knjižnice v spomin na prvega potujoče-
ga knjižničarja Lovra Stepišnika ustanovljen Stepišnikov 
sklad. Njegov namen je z zbranimi sredstvi finančno 
podpirati razvojne projekte in strokovno delo na podro-
čju potujočega knjižničarstva. Tudi ljubiteljska kultura 
lokalnega okolja ohranja lik Lovra Stepišnika. Etnološka 
skupina Ložniške ufarce, ki deluje v okviru Turističnega 
društva Zgornja Ložnica, skozi odrske postavitve vpleta 
lika Lovra Stepišnika in dr. Josipa Vošnjaka. Po obronkih 
Pohorja, kjer je nekoč sam Stepišnik ljudi nagovarjal k 
branju slovenske pisane besede, poteka Stepišnikova 
pohodna pot. Z raziskovanjem življenja in dela prve-
ga potujočega knjižničarja se je ukvarjal tudi Edmund 
Pogorevc, nekdanji vodja podružnične šole na Zgornji 
Ložnici.  Partnerji pri projektu: Občina Vojnik, Osrednja 
knjižnica Celje, Knjižnica Josipa Vošnjaka Slovenska Bi-
strica in Zveza bibliotekarskih društev Slovenije. Sicer 
pa v letu 2024 obeležujemo tudi 190-letnico rojstva dr. 
Josipa Vošnjaka in Janka Serneca ter 180-letnico rojstva 
Josipa Serneca. Leta 1984 je Samoupravna kulturna 
skupnost občine Slovenska Bistrica ob spominskem 
jubileju organizirala Vošnjakove dneve. V preddverju 
knjižnice so odkrili spominsko ploščo vsem štirim slo-
venskim narodnim buditeljem, ki so se na območju 
občine Slovenska Bistrica rodili ali s svojim delovanjem 
pod Pohorjem budili narodno zavest. Matično knjižni-
co Slovenska Bistrica so ob tej priložnosti preimenovali 
v Knjižnico Josipa Vošnjaka Slovenska Bistrica. 

Natalija Stegne

KO POTUJOČI KNJIŽNIČAR 
KRENE NA POT
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v projektu sodelovali Planinsko društvo Makole in Dru-
štvo upokojencev Makole.  33 udeležencev prvega sre-
čanja novega projekta se je zbralo v prostorih Knjižnice 
Makole in Osnovne šole Anice Černejeve Makole, kjer je 
knjižničarka in idejna vodja projekta Mojca Plaznik Plavec 
predstavila projekt, vse prisotne pa sta pozdravili direkto-
rica Knjižnice Josipa Vošnjaka Slovenska Bistrica Patricija 
Breznikar in ravnateljica Osnovne Šole Anice Černejeve 
Makole Silvestra Samastur. Pohodniki, bralci in poslušalci 
vseh generacij so se odpravili na orientacijski pohod po 
Makolah in okolici. Ustavili so se v prostorih Občine Ma-
kole, v gasilskem domu, vrtcu, lovskem domu, na Gradu 

Štatenberg, pohod pa so zaključili na izhodiščni točki, v 
Knjižnici Makole. Na vseh točkah so pohodnikom člani 
ustanov in društev glasno prebirali odlomke pravljice, ki 
se je ob koncu sestavila v celoto. Vso pot sta pohodni-
ke spremljala dobra volja in sproščen klepet, grelo jih je 
jesensko sonce, vsi od najmlajšega do najstarejšega pa 
so uživali v druženju in pričakovanju zaključka pohoda. 
Ob vrnitvi v knjižnico jih je pričakalo presenečenje, saj 
je Knjižnica Josipa Vošnjaka Slovenska Bistrica vse sode-
lujoče ob začetku izvajanja novega projekta pogostila s 
torto in sokom.
Vabljeni k sodelovanju na prihodnjih srečanjih. 

KNJIŽNICA

Knjižnica Josipa Vošnjaka Slovenska Bistrica se je med 
letošnjimi počitnicami že četrto leto zapored pridružila 
BRALNEMU PROJEKTU POLETAVCI – POLETNI BRALCI, kate-
rega nosilka je Mestna knjižnica Ljubljana. Koordinatorka 
projekta je Darja Kolar.
Projekt Poletavci je bil tudi tokrat zelo dobro sprejet med 
mladimi bralci od šestega do dvanajstega leta starosti, 
prav tako pa tudi med njihovimi starši. Med počitnica-
mi so izbrali 30 dni in brali 30 minut na dan. Prebrano 
so zapisovali v bralni seznam, starši pa so s podpisom 
potrdili, da so njihovi otroci res brali. Projekt Poletavci je 
v Knjižnici Josipa Vošnjaka Slovenska Bistrica in vseh nje-
nih krajevnih knjižnicah zaključilo neverjetnih, rekordnih 
300 mladih bralcev. V letošnjem poletju se je knjižnica 
drugič pridružila tudi projektu NajPoletavci. Vsi, ki so šteli 
vsaj trinajst in ne več kot šestnajst ter so prebrali vsaj tri 
knjige in o njihovi vsebini tudi kaj zapisali, so postali naj-
boljši poletni bralci. V projektu NajPoletavci smo prejeli 
kar 38 pravilno izpolnjenih bralnih seznamov. Prav vsi so 
se razveselili bralne spodbude, ki so jo vzeli zelo resno in 
odgovorno.  Projekt poteka vsako leto od 10. junija do 
10. septembra. Namen projekta je spodbujati branje in 
obiskovanje knjižnice tudi v času počitnic. Otroci lahko 
berejo karkoli (knjige, revije, časopise …). Pomembno 
je, da otrok vztraja pri branju tako dolgo, da ga zgod-
ba posrka vase in mu postane zanimiva. Ob tem pa mu 
bogati znanje, bralne navade in govor ter širi besedni 
zaklad in njegovo širino obzorja. Ključnega pomena je, 
da otroci s pomočjo branja v projektu sami pridejo do 

spoznanja, da so v veščini branja napredovali in jim je 
le-to postalo rutina in dobra navada za vse dni v letu.
Za zaključek projekta je knjižnica vsem sodelujočim po-
darila film Divja robotka, posnet po istoimenski svetovni 
knjižni uspešnici avtorja Petra Browna. Vsi sodelujoči po-
letni bralci so pred zaključno prireditvijo prejeli tudi pri-
znanje in majico, ki je bila hkrati tudi vstopnica za ogled 
filma. Priznanje lahko unovčijo kot eno prebrano knjigo 
pri bralni znački. 
Po ogledu filma so si obiskovalci ogledali posnetek žre-
banja glavne nagrade in ostalih nagrad. Glavni nagra-
jenki sta Zala Brglez Husu – poletavka in Gaja Timošek 
– najpoletavka. Nagrade so prispevali: Knjižnica Josipa 
Vošnjaka Slovenska Bistrica, Mladinska knjiga, Hervis. 
Grad Slovenska Bistrica, Picerija Puj sem, Kavarna Cappu-
ccino Slovenska Bistrica, Pizzoteka K&S Zreče, RTC Trije 
kralji, Fundacija za ohranitev dvorca Štatenberg, ZOO 
land Slovenske Konjice, Picerija Gams Zgornja Bistrica, 
Plezalni center Slovenska Bistrica, ŠKD Sestrže (Športno 
kulturno društvo) in Darja Glogovšek.
Projekt bomo za naše mlade bralce ponovno pripravili v 
naslednjih poletnih počitnicah. Vsem sodelujočim iskre-
ne čestitke in pozdrav do naslednjega bralnega izziva. T

Tanja Jakolič

ZAKLJUČNA PRIREDITEV 
PROJEKTA POLETAVCI
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Na otvoritvenem literarnem večeru v novo sezono pri-
reditev je bila gostja slovenska pisateljica Irena Svetek, 
mnogim poznana predvsem po trilogiji kriminalk Rdeča 
kapica, Beli volk in Črni princ, najbolj branih knjig v slo-
venskih knjižnicah preteklo leto. Kot pisateljica se je uve-
ljavila že prej z romani Od blizu, Sedmi val in Zaspi, mala 
moja, zaspi. Irena Svetek je tudi izvrstna scenaristka, med 
drugim celovečerca Skupaj ter več nanizank in nadalje-
vank. Avtorica pravi, da je pisanje scenarijev mnogo pri-
pomoglo tudi k ustvarjanju tako vrhunskih kriminalk.
Na vprašanje, zakaj jo tako privlačijo kriminalke, je od-
govorila, da morda zato, ker je njena mama bila tožilka 
in je slišala premnogo temačnih zgodb. Kot najstnica je 
prebrala večino knjig Agathe Christie in se že poskusila v 
pisanju kriminalke. Zdaj pa najraje gleda dokumentarce 
o kriminalnih dejanjih in pravi, da te kriminalke nekako 
zasvojijo in je na splošno oboževalka tega žanra. Pri pisa-
nju največ časa posveča karakterizaciji in razmišljanju, kaj 

je trenutek, ko stopiš na drugo, temačno stran. Poudarja, 
da pisatelji dajejo vedno sebe v roman.
Pisateljica je na vprašanje, kako poteka proces pisanja, 
odgovorila, da se ob detajlu sproži ideja, ki je kot žogica, 
ki vsak dan postaja večja in večja. Veliko časa namenja 
raziskovanju teme in grajenju likov. Vedno si je želela na-
pisati dobro kriminalko, kar ji je tudi uspelo, saj je s svo-
jim delom slovensko kriminalko dvignila na višjo raven. 
Irena Svetek  trenutno piše nov roman, zgodovinsko 
sago 20. stoletja, ki je hkrati zgodba njene družine.

Janja Pepelnak

LITERARNI VEČER 
Irena Svetek: »Pisatelji dajemo sebe v 
roman«

Pod okriljem Zavoda za varstvo kulturne dediščine Slo-
venije v okviru 34. DNEVOV EVROPSKE KULTURNE DE-
DIŠČINE in 12. TEDNA KULTURNE DEDIŠČINE je Knjižnica 
Josipa Vošnjaka Slovenska Bistrica sodelovala z razsta-
vo Domača semena – naš zaklad, ki je bila na ogled v 
prvem nadstropju osrednje knjižnice. Na razstavi sta se 
predstavila tudi partnerja v projektu Knjižnice semen, In-
štitut SeMe, okoljsko ozaveščanje in trajnostni razvoj, ter 
Zeliščni vrt in družinska kmetija Majnika. Publikacijo in 
razstavo je s partnerjema v projektu pripravila Tanja Ja-
količ. V središču letošnje teme Dediščina kulturnih poti, 
mreženja in povezav je misel, da nam lahko naša dediš-
čina v snovni in nesnovni obliki veliko pove o tem, kako 
so bili narodi, skupnosti in države povezani z določenimi 
skupnimi vrednotami, skupnimi praksami. V prvi vrsti z 

namenom ohranjati in izmenjevati zgodbe, ki sestavljajo 
našo zgodovino in identiteto. Dediščina nas vodi skozi 
čas, k iskanju povezav, sili k razmišljanju in nas hkrati na-
govarja, da ves čas ustvarjamo nove povezave.  Premič-
na dediščina sestavlja našo individualno in kolektivno 
zgodovino in identiteto. Z umeščenostjo knjižnic semen 
v javne knjižnice je izpostavljena izobraževalna funkcija, 
na ta način se posameznike spodbuja k aktivnemu de-
lovanju v svoji skupnosti in prispeva k ohranitvi kulturne 
in naravne dediščine (in semena to so), pa tudi k ustvar-
janju vezi med člani skupnosti. Načelo knjižnic semen je 
promocija biotske raznovrstnosti, lokalne pridelave hra-
ne, samooskrbe, in kar se največkrat poudarja, vrnitev se-
men v roke ljudi.  Njeno vodilo je izposodi – vzgoji – deli. 

Tanja Jakolič

RAZSTAVA OB 34. DNEVIH 
EVROPSKE KULTURNE 
DEDIŠČINE  IN 12. TEDNU 
KULTURNE DEDIŠČINE
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Športna zveza Slovenska Bistrica je od 20. do 22. sep-
tembra v športnem parku v Slovenski Bistrici uspešno 
izvedla 10. Športni vikend. Še posebej pestro je bilo v 
soboto. 
V dopoldanskem času se je več kot 30 mladih judoistov 
pomerilo na Impolčkovem turnirju. Na turnirju v boksu 
so sodelovali boksarji iz vseh sosednjih klubov. V popol-
danskem delu je potekal turnir v tenisu, v konkurenci 
21 igralcev je zmago slavil Kristijan Iljavec, v ženski ka-
tegoriji pa je bila med 10 desetimi teniškimi igralkami 
najboljša Rebeka Mohorko. Turnir v futsalu za najmlajše 
v kategorijah U-12 in U-14 je privabil veliko mladih na-
dobudnih nogometašev. V košarkarskem turnirju 3 × 3 

je zmagala domača ekipa Cigli, v odbojki na mivki pa je 
slavila ekipa Winxic. Plesni studio Ploh je izvedel plesno 
gibalno urico v svojem plesnem studiu, Fitnes Korenjak 
in Plezalni center pa sta imela ves dan svoja vrata odpr-
ta za brezplačni obisk. 

Športna zveza občine Slovenska Bistrica 

ŠPORT

10. Športni vikend so zaključili s 1. Kolesarskim skokom 
na Tri kralje. Nastopilo je približno 150 kolesarjev in kole-
sark, ki so se na 14 kilometrov dolg kolesarski izziv podali 
iz Slovenske Bistrice. Po 14 kolesarskih vzponih, ki jih je 
organiziralo Športno društvo Koštruni Tinje, je tokratno 
prireditev izvedlo Športno-kulturno društvo Trije kralji. 
»Izjemno sem vesel, predvsem zato, ker smo zadeli s ter-
minom in organizirali kolesarski skok v takšnem lepem 
vremenu. Veliko zaslug gre tudi Tadeju in Boštjanu iz Za-
voda za šport Slovenska Bistrica, ki sta me nagovorila, da 
bi po nekaj letih organizirali to prireditev. Zelo smo vese-
li, da smo znova izvedli Kolesarski skok, in verjamemo, da 

bo odslej vsako leto enako,« zadovoljstva ni skrival Aleš 
Juhart, predsednik Športno-kulturnega društva Tri kralji. 
Prvi zmagovalec Kolesarskega skoka na Tri kralje je postal 
reprezentant Slovenije v konkurenci mlajših mladincev, 
15-letni Maj Bohak, ki je s progo opravil v 38 minutah 
in 30 sekundah. »Sem zadovoljen, tudi čas je boljši, kot 
sem pričakoval. Čisto od začetka nisem smel iti povsem 
na polno, tako da sem lahko nekaj moči prihranil za ko-
nec, saj je odločal sprint približno 500 metrov do cilja,« 
je po slavju povedal član Perutnine Ptuj. Drugo mesto je 
osvojil Marko Plank (Pocinkovalnica Celje), tretji pa je bil 
domačin Matej Kangler (Impol PCP). V ženski konkurenci 
je zmagala Živa Bohak (Perutnina Ptuj).

J. F., T. A. 

1. KOLESARSKI SKOK NA 
TRI KRALJE 

PESTER 10. ŠPORTNI 
VIKEND  




